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PANDEM�, deprem, sel 
derken ülkemiz ciddi 
bir sšnavdan geçti. Bu 

dönemde turizm, özellikle 
de pandemide büyük yaralar 
aldš. Hiç birimiz i� yapamaz 
hale geldik. Tam düzeliyoruz 
dedik deprem oldu. Bölge-
deki acšmšzš, yaralaršmšzš 
sarmadan bu sefer �stanbul 
için felaket tellallš�š yapšlma-
ya ba�landš. Bir çok rezer-
vasyonlar bu dönemde iptal 
edildi. Her yeni yšlda geçti�i-
miz yšllarš arar olduk. Artan 
maliyetler ona takiben hšzla 
yükselen araç fiyatlarš da i�in 
bir di�er kšsmš. Üstelik bu fi-
yatlara ra�men araçlar yok 
satšyor. Bu nedir, nereye ka-

dar gider kestirmek mümkün 
de�il. Bunca olan bitene ra�-
men bu yšl turizmden bek-
lentimiz oldukça yüksek. 
Yüzleri gülderecek haber 
Kültür ve Turizm Bakanlš-
�š•ndan geldi. Yšlšn ilk çeyre-
�inde ülkemizi ziyaret eden 
turist rakamlarš açšklandš. 
Oldukça iyi artš�lar oldu�u 
gözlemleniyor. Umaršm bu 
rakamlar se-
zonda  daha 
iyi seviyeye 
ula�acak ve tu-
rizm daha ön-
ceki dönemler-
de oldu�u gibi 
patlamalar ya-
�acak. 
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UMUT HEP VAR...

Y�l�n ilk çeyre�inde 7.8 milyon ziyaretçi, 8.7 milyar dolar turizm geliri

OTOBÜS F�YATLARINDAK� HIZLI YÜKSEL��� DE�ERLEND�REN MAPAR OTOMOT�V YÖNET�M KURULU BA�KANI YALÇIN �AH�N:
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ARTAN maliyetler kar��nda günden güne 
s�k�nt� ya�ayan karayolu yolcu ta��mac�lar� 
yükselen otobüs fiyatlar�ndan oldukça 
dertli. Bundan 8 sene öncesi 30 adet 
otobüs 25 milyona al�nabiliyorken, 2023 
y�l�nda 25 milyona sadece 3 adet otobüs 
al�nabiliyor. Peki bu kadar art�� normal 
mi? Konuyu sektörün hem destekçisi 
hemde otobüs sat�c�s� olan Mapar Oto-
motiv Yönetim Kurulu Ba�kan� Yalç�n �a-
hin•e sorduk. �ahin; •Enflasyondan dolay� 
artan maliyetler ve döviz kuru belirsizli�i 
sebebi ile tüm s�f�r otobüsler y�l sonuna 
kadar sat�ld�. Böyle olunca da otobüs fi-
yatlar� yerinde durmuyor. �uan otobüsçü 
piyasada s�f�r otobüs bulam�yor ve 2. ele 
yöneliyor. Bu talep 2. el otobüsün s�f�r fi-
yat�na sat�lmas�na sebep oluyor• dedi.

BUNUN sürdürülebilir bir durum olma-
d���n� söyleyen �ahin, sözlerine �öyle 
devam etti: • Bu fiyatlar normal de�il. �u-
anda enflasyonu yakalamak için istem 
d��� otobüs al�m sat�m� yap�l�yor. Bu da 
hem s�f�r otobüs fiyat�n� hemde 2. el 
fiyat�n� etkiliyor. Otobüslere Avrupa•daki 
enflasyondan bile daha fazla fiyatlar be-
lirlendi. Ben bu durumu do�ru bulmu-
yorum. Üstelik önümüzde bir seçim dö-
nemi var ve seçimden sonras� �uan için 
kritik. Bu nedenle iyiyiz dememek laz�m. 
Seçim sonras� olu�acak �artara da bak-
mak laz�m. Bu otobüs fiyatlar� ile ta��-
mac�l�k sürdürülebilir olmaktan ç�k�yor. 
Buna biran önce çözüm bulunmas� laz�m. 
Yoksa bu bir yerde çekilemez hale ge-
lecek ve bir balon misali patlayacak...  

KÜLTÜR  ve Turizm Bakanl��� taraf�ndan aç�klanan 
verilere göre, Türkiye 2023 y�l�n�n ilk çeyre�inde 
bir önceki y�l�n ayn� dönemine göre yüzde 26,71 
art�� ile 6 milyon 212 bin 109 yabanc� ziyaretçiyi 
a��rlad�. Türkiye �statistik Kurumunun (TÜ�K) veri-
lerine göre de turizmden üç ayda elde edilen gelir 
8 milyar 690 milyon 505 bin dolar oldu. Ki�i ba�� 
ortalama harcama toplam 1.062, gecelik gelir 84 
dolar olurken ortalama kal�� süresi ise  toplam 

12,7 gece olarak gerçekle�ti. Mart ay�nda Türkiye•yi 
ziyaret eden yabanc� ziyaretçi say�s� ise geçen 
y�l�n ayn� ay�na göre yüzde 12,32 artt� ve 2 milyon 
335 bin 728 rakam�na ula�t�. En çok ziyaretçi 
gönderen ülkeler s�ralamas�nda da yine geçen 
y�l�n ayn� ay�na göre  yüzde 131,82 art�� ile Rusya 
Federasyonu birinci, yüzde 10,49 azal�� ile �ran 
ikinci, yüzde 15,78 art�� ile Almanya üçüncü oldu. 
Almanya•y� Bulgaristan ile Gürcistan izledi.

BU BALON B�R GÜN PATLAR

MERCEDES-BENZ TÜRK OTOBÜS PAZARLAMA VE SATI� DER�KTÖRÜ OSMAN NUR� AKSOY:

Sakarya Vib filosuna 30 ödüllü otobüs
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Centro ve Kent LF Yeni Foça yollar�nda
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Kamil Koç Rusçuk �ehrine kar��l�kl� seferlere ba�lad�
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Ford Trucks mü�teri deneyimini yeniden tan�ml�yor
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TUR�ZM Otobüsçüler Derne�i (TU-
RODER) Ba�kan� Adnan De�irmenci 
�spark ve UKOME nezdinde yapt�-

kar� giri�imleri gazetemize anlatt�.  �spark•a 
servisçilere uygulanan ücretsiz parklanma 
kolayl���n�n turizm araçlar�na da sa�lan-
mas� konusunu ilettiklerini belirten De-
�irmenci; •Turizm otobüslerinin turistleri 
tarihi mekanlara b�rakt�ktan sonra ya�a-
d�klar� parklanma sorununu �spark yet-
kililerine ilettik. Servis araçlar�na sa�lanan ücretsiz oto-
parklar�n turizm ta��mac�lar�na da yap�lmas�n� talep ettik. 
Kendilerinden olumlu dönü� ald�k. Raporumuzu sunup, 
mürcat�m�z� yapaca��z• dedi. De�irmenci ayr�ca; •UKO-
ME•ye de belgesi olup ancak yenilemeyi unutmu�, hafta 
tatile denk gelmi� olanlar�n trafikten hemen men edil-
memelerini, t�pk� araç muayenesinde oldu�u gibi belge 
yenilemede de zaman tan�nmas�n� istedik• dedi.

Yšl: 26                Sayš: 1102

Günümüz �artlar�nda s�f�r otobüs almak art�k iyice zorla�t�. Hatta zorla�makla kalmad�, lüks haline geldi. Peki yat�r�m yapay�m  deseniz otobüs 
bulabiliyor musunuz? Hay�r! Çünkü s�f�r otobüsler y�l sonuna kadar sat�ld�. Son 2 y�ld�r otobüsler ön ödemeli sistem ile sat�l� yor. Bunun 
nedeninin enflasyonun yükselmesinden kaynakland���n� dile getiren �ahin; •Bu bir balon ve böyle sürmez. Bir gün bir yerde patla yacak• dedi.

TURODER•denTURODER•denTURODER•denTURODER•denTURODER•denTURODER•den

turizm araçlar� için 
önemli giri�imler

SIKINTILI  seneler ya�ad�k. Bir de pandemi ba�lay�nca 
otobüs sektörü ve haliyle de otobüs pazar� çok büyük 
darbe ald�. 2022•de pandemi sona erse de, pandemiden 
kalan endi�eler pazar� olumsuz etkiledi. Peki pazar nas�l 
bir seyir ald�, bundan sonra neler olur? Konuyu pazar�n 
lideri Mercedes-Benz Türk Otobüs Pazarlama ve Sat�� 
Direktörü Osman Nuri Aksoy•a sorduk. 2022•de bir topar-
lanma sürecine girildi�ine dikkat çeken Aksoy, seneyi 650 
adet band�nda kapatt�klar�n� söyledi. Aksoy 2023•te ise 
750 adetlik bir sat�� beklentisi içerisinde oldu�unu dile 
getirdi. Çok �ey sorduk, çok çarp�c� cevaplar ald�k; ama 
bizi as�l etkleyen nokta �u oldu: Aksoy, birçok firman�n 
son 4-5 y�lda s�f�r araç yat�r�m� yapamad���n�, bu firmalar�n 
filo ya��n�n 8-9•lara yükseldi�ini söylüyor ve bunun sürdü-
rülebilir olmad���na dikkat çekiyor. Peki ne yapmal�? Aksoy, 
pazar�n lideri olarak bu firmalara sahip ç�kman�n kendileri 
için bir sorumluluk oldu�unu söyledi. Formül de �u: Mer-
cedes-Benz Türk bu firmalar�n ya�l� araçlar�n� BusStore 
arac�l���yla kademeli olarak gençle�tirecek. Örne�in, 5 ya-
��ndaki araç al�nacak, 2-3 ya��ndaki araç ile gençle�tirilecek. 
Böyle bir proje üzerinde çal��t�klar�n� dile getiren Osman 
Nuri Aksoy, zamanlama için ise 2024•ü i�aret etti. 
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KOÇ Toplulu�u �ir-
ketlerinden Otokar, 
yurt d���nda ve Tür-

kiye•nin dört bir yan�nda 
belediyelerin toplu ta��ma 
filolar�n� çevre dostu araç-
lar�yla güçlendirmeye de-
vam ediyor. Üretti�i araçla-
r�n teknolojisi, tasar�m�, er-
gonomisi ile 50'yi a�k�n ül-
kede milyonlarca yolcuya 
konforlu ve güvenli bir se-
yahat imkan� sunan Oto-
kar'�n yeni teslimat adresi 
�zmir Yeni Foça oldu. Tür-
kiye'nin lider otobüs üreti-
cisi, tarihi ve do�al güzel-
likleriyle Ege'nin incisi 
Yeni Foça'ya 20 adetlik 
otobüs teslimat� yapt�. 
Otokar Bayii Atalay Oto-
motiv kanal�yla gerçekle�ti-
rilen 18 adet Kent LF ve 2 
adet Centro'nun teslimat 
töreni Yeni Foça Garaj�'nda 
gerçekle�tirildi. Toplu ula-
��mda hizmet standartlar�n� 
yükseltme amac�yla Yeni 
Foça Birlik Kooperatifi•nin 
araç park�na katt��� 20 
araçl�k teslimat töreni, �z-
mir Büyük�ehir Belediye 
Ba�kan� Tunç Soyer, �zmir 
Büyük�ehir Belediye Ba�-
kan Vekili Mustafa Özuslu, 
�zmir Büyük�ehir Belediye-
si Genel Sekreteri Bar�� 
Karc�, Foça Belediye Ba�-
kan� Fatih Gürbüz, Yeni 
Foça Birlik Kooperatifi Ba�-
kan� Hüseyin Akgün, CHP 
�zmir �l Ba�kan� �enol Asla-
no�lu, Otokar Yurtiçi Pa-
zarlama ve Sat�� Direktörü 
Murat Tokatl�, Otobüs Sat�� 
Müdürü Murat Torun, Böl-
ge Sat�� Yöneticileri Seba-
hattin Y�lmaz, Yekta Do-
�an, Atalay Otomotiv Yö-
netim Kurulu Ba�kan� �s-
met Atalay, esnaf ve vatan-
da�lar�n kat�l�m�yla gerçek-
le�ti. 
 
•Toplu ula��mda stan-
dartlar� yükseltiyoruzŽ 
Düzenlenen törende toplu 
ula��mda önemli bir milada 
tan�kl�k edildi�ini belirten 
�zmir Büyük�ehir Belediye 
Ba�kan� Tunç Soyer; •ES-
HOT denetimi alt�nda, eko-
nomik, konforlu ve engel-
siz toplu ula��m hizmetini 
�zmir•in tüm çevre ilçeleri-

ne ta��ma sözü vermi�tik. 
Bugün Yeni Foça•da bu sö-
zümüzün gere�ini yerine 
getirmek için bir araday�z. 
Yeni araçlarla birlikte �ZT-
A�IT art�k Yeni Foça•da. 
�ZTA�IT, ilçelerimizde, bi-
reysel ta��mac�l�k yapan es-
naf�m�z�n kooperatifler ara-
c�l���yla kentimizin toplu 
ula��m a��na dahil oldu�u 
çok de�erli bir proje. �ZT-
A�IT sayesinde Yeni 
Foça•daki toplu ula��ma 
yüksek standartlar ve ku-
rumsal bir kimlik gelecek. 
Çevreye duyarl�, engelli eri-
�imine uygun, bisiklet apa-
rat� bulunan ve kamera sis-
temleri ile denetlenen araç-
lar�m�zla nitelikli, konforlu 
ve sürdürülebilir bir hizmet 
ba�l�yor. Ya�anan tüm 
olumsuzluklara ra�men �z-
mirlilere verdi�imiz sözleri 
bir bir, ad�m ad�m yerine 
getiriyoruz ve buna devam 
edece�izŽ dedi. 
 
Ege'nin incisinde hizmet 
veren minibüsçü esnaf�n 
ya�anan dönü�ümle kalk�n-
mas�na öncülük eden �ZT-
A�IT projesi kapsam�nda 
bireysel ta��mac�l���n ku-
rumsal bir çat� alt�nda bir-
le�ti�ini belirten Yeni Foça 
Birlik Kooperatifi Ba�kan� 
Hüseyin Akgün, "Hayata 
geçen proje bizler için 
maddi ve manevi aç�dan 
önemli bir ad�m. �zmir Bü-
yük�ehir Belediyesi'ni en 
iyi �ekilde temsil etmeye 
haz�r�z. Yolcu kapasitesi 
yüksek, donan�ml�, çevreye 
duyarl�, engelli eri�imine 
uygun araçlar�m�zla vatan-
da�lar�m�za en iyi toplu 
ula��m hizmetini sa�layaca-
��z" aç�klamas�n� yapt�. 
�zmir Büyük�ehir Belediye-
si'nin 5 y�ld�r aral�ks�z ola-
rak yürüttü�ü toplu ula��m 
dönü�ümünde Otokar ola-
rak bir kez daha yer al-
maktan mutluluk duyduk-
lar�n� payla�an Otokar Ti-
cari Araçlar Yurt �çi Pazar-
lama ve Sat�� Direktörü 
Murat Tokatl� ise �öyle ko-
nu�tu: "Türkiye'nin en genç 
araç filolar�ndan birine sa-
hip olan �zmir Büyük�ehir 
Belediyesi, hayata geçirdi�i 

projelerle de öncü konu-
munu sürdürüyor. Otokar 
olarak kullan�c� ihtiyaçlar�-
na özel olarak tasarlay�p 
üretti�imiz üst seviye emni-
yet ve konforlu otobüsleri-
miz ile �zmirlilere hizmet 
verecek mutluyuz. �zmir'in 
toplu ula��mda yeniden 
Otokar'� tercih etmesinden 
dolay� mutluluk duyuyo-
ruz. Yeni otobüslerin hay�r-
l� olmas�n� dileriz." 
 
�ehiriçi ta��mac�l���n�n 
gözdesi: Otokar Centro  
Toplu ula��m için özel ola-
rak tasarlanan 6,6 metre 
uzunlu�undaki CENTRO 
mikrobüsler, geni� ayakta 
durma alan�yla dikkat çeki-
yor. 11 sabit, 6 katlan�r kol-
tuklu araçta 14 ayakta yol-
cu ta��nabiliyor. Euro 6 
emisyon seviyesini sa�la-
yan çevreci motoru, üstün 
performans� ile dik yoku�-
lar� zorlanmadan t�rman�r-
ken, dü�ük i�letme giderle-
ri ile esnafa ve belediyelere 
yük olmuyor. H�zl� bini� ve 
ini�i sa�layan geni� kap�lar� 
ve ferah iç hacmiyle Oto-
kar CENTRO ile yolcular 
�ehrin keyfini sürerken, 
arac�n teknolojisi ve yük-
sek güvenlik donan�m� sü-
rücüsüne güven veriyor. 
 
Modern �ehirlerin vaz-
geçilmezi: Otokar Kent 
LF 
�ç ve d�� modern görüntü-
sü, çevreci motoru, konfo-
ruyla ön plana ç�kan Kent 
LF, dü�ük i�letme giderle-
riyle de ta��mac�lara mali-
yet etkin çözüm sa�l�yor. 
Güçlü klimas� ile her mev-
sim ferah yolculuk vade-
den araç, ABS, ASR, disk 
frenler ve kap�larda s�k��-
may� önleyici sistemiyle 
maksimum güvenlik sunu-
yor. Basamaks�z giri�i ve 
tam alçak taban�, engelli 
yolcular�n eri�imine sa�la-
d��� kolayl�k ve geni� iç 
hacmi ile yolculara modern 
ve e�siz bir konfor sa�la-
yan Otokar Kent LF, sahip 
oldu�u özelliklerle Türki-
ye•de ve yurt d���nda �ehir 
içi toplu ta��mac�l�kta bü-
yük be�eni topluyor. 
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Centro ve Kent LF Yeni Foça yollar�nda
Otokar, �ehir içi toplu ta��mac�l���n gözde araçlar�n�n teslimat�na aral�ks�z devam ediyor. Belediyeler ve halk otobüs 
kooperatiflerinin en çok tercih etti�i araçlar aras�nda yer alan Otokar Kent LF ve Centro•nun yeni teslimat adresi �zmir Yeni 
Foça oldu. Yeni Foça Birlik Kooperatifi•nin araç park�na katt��� 18 Kent LF ve 2 Centro, düzenlenen törenle hizmete ba�lad�. 

Do�u� Otomotiv yenilikçi 
fikirlerle gelece�e yürüyor
DO�U�  

Otomotiv 
ve Do�u� 

Oto çal��anlar�n�n 
yenilikçi fikirlerin-
den do�an projele-
rini payla�ma f�rsa-
t� bulduklar� •Fikir-
lerin Do�u� 
Günü•nü etkinli�i-
nin 6•�nc�s� düzen-
lendi. 
Do�u� Otomotiv 
ve Do�u� Oto•da 
her çal��an kendi i�i veya �irketteki 
farkl� bir i� süreci ile ilgili yenilikçi, 
iyile�tirici fikrini payla��yor, bunun 
için uygulama önerileri getiriyor ve 
projeye dönü�türüp hayata geçirilme-
sine destek oluyor.  
Ke�fetmeyi, Tutkuyu, Cesareti, Yeni-
likçili�i, Deneyimi ve �nsan� oda��na 
alan Do�u� 3.0 kültürü vizyonu ile 
hayata geçirilen projeler aras�ndan 
Mü�teri Deneyimi, Veri, Yenilik ve 
Sürdürülebilirlik ba�l�klar�nda öne ç�-
kan 16 proje kat�l�mc�larla payla��ld�.  

Çal��anlar�n� yenilikçi fikirler üretme 
konusunda te�vik eden Do�u� Oto-
motiv, bu sayede bir yandan i� süreç-
lerini daha iyi hale getiriyor, bir yan-
dan da maliyet kazan�mlar� sa�l�yor. 
2012 y�l�ndan bu yana ••süreç iyile�tir-
me projeleriŽ ile yeni fikirler üreten 
Do�u� Otomotiv, her y�l 100•ün üze-
rinde projeyi hayata geçiriyor. Geçti-
�imiz y�l gerçekle�tirilen süreç iyile�-
tirme projeleri sayesinde Do�u� Oto-
motiv ve Do�u� Oto yakla��k 40 mil-
yon TL gelir elde etti.  
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Marka olarak sektörü sahipleniyoruz
MERCEDES-BENZ TÜRK OTOBÜS PAZARLAMA VE SATI� D�REKTÖRÜ OSMAN NUR� AKSOY:

GÜLEGÜLE: Pandeminin geri plana dü�tü�ü 2022 
y�l�, beklentileri yükseltmi�ti. Sizin 2022 y�l� için 
otobüs pazar�na dair öngörünüz ve hedefiniz neydi? 
Hem pazar�n geneli hem de Mercedes-Benz Türk 
ad�na sene nas�l geçti; bunu rakamlarla payla�abilir 
misiniz? 
 
Pandeminin sektöre etkisi a��r oldu 
AKSOY: Sektör, pandeminin etkilerini 2022 y�l�nda 
üzerinden att� diyebiliriz. Ama pandemi süreci a��rd� 
ve en çok etkilenen sektörlerden biri otobüs sektörü 
oldu. Sektörün ne kadar a��r darbe ald���n� �öyle 
aç�klayabiliriz: Otobüs pazar�n�n normal seviyesi 
1.000 adetƒ Zaten baz� olumsuz durumlar nedeniyle 
pandemi öncesinde de pazar 300 ilâ 500 adet 
seviyelerinde seyrediyordu. Pazar tekrar yukar�ya 
do�ru gider derken pandemi dönemi ba�lad�. Evet 
durum normale döndü, ancak 2022 y�l�nda pazar hala 
1.000 adetlik rakamlara ula�mad�. Bu da asl�nda 
sektörün pandemiden ne kadar çok etkilendi�inin bir 
göstergesi. Firmalar, kafalar�ndaki •acabalar• 
nedeniyle pandemi sürecinde yat�r�m yapmakta imtina 
ettiler. Sezon ba�lang�c� nedeniyle y�l�n ikinci yar�s� 
ise daha hareketli geçti. Bilet fiyatlar�n� günün 
ko�ullar�na göre yükselten firmalar, uzun bir aradan 
sonra para kazanmaya ba�lad�lar. Öte taraftan 
akaryak�t fiyatlar� da yükselince binek araçlarla 
seyahat eden yolcular�n bir k�sm� otobüse yöneldi. Bu 
da i�lerin olumlu yönde seyretmesini sa�lad�. Tüm 
bunlar�n sonucunda otobüs yat�r�mlar� h�z kazand�. 
Neticede 2022 y�l�n� 650 adet civar�nda bitirdik. Ama 
halen pazar�n normali dedi�imiz, 1.000 adetin 
alt�nday�z. Mercedes-Benz Türk olarak, üretim 
program�m�z� arz talep dengesine göre sürekli güncel 
tutuyoruz. Ne kadar talep var, ne kadar üretim 
yapabiliriz konusunu de�erlendiriyor ve elimizdeki 
kapasiteye göre üretimimizi ayarl�yoruz. 2022•de talep 
edilen araçlar�n hepsini teslim ettik.  2022 y�l� sonunda 
2. el otobüslerin de�erinin de artt���n� gören firmalar, 
elde ettikleri kazançla beraber 2023 için ön ödemeli 
sistem çerçevesinde araç sipari�lerine ba�lad�. Tabii 
pazar�n ne olaca��n� bilemeyiz; ancak en az�ndan 
geçen senenin üzerinde bir pazar olacak gibi duruyor. 
Gözlemledi�imiz kadar�yla �u ana kadar beklentiler 
olumlu yönde. 2. el araç fiyatlar�n�n yüksek olmas� ve 
faizlerin de yat�r�ma uygun olmas� pazar� olumlu 
yönde etkileyecek diye öngörüyoruz. Tabii burada 
üreticiler için en büyük konu imalat kapasitesi. �hracat 
taraf�ndaki yo�un talep üreticileri ihracat a��rl�kl� 
ilerlemeye te�vik ediyor. Pandemi döneminde sadece 
iç pazar de�il d�� pazar da al�mlar�n� durdurdu. Fakat 
�imdi onlar da bu dönemi atlatt�. Üretimdeki 
dengelerin nas�l de�i�ece�ini y�l içindeki 
parametrelere bakarak hep beraber görece�iz.  
Üreticilerin en önemli bir di�er sorunu ise parça 
tedari�iƒ Parça tedari�inin yan�nda bir de ötelenmi� 
yat�r�mlar� dü�ündü�ünüzde, üreticiler arz noktas�nda 
sorunlar ya��yor.  
 
2023 y�l� otobüsçü için yat�r�m dönemi oldu 
Ancak dedi�im gibi her �eye ra�men bu dönem, 
otobüsçü için yat�r�m dönemi olacak. Bu dönemi iyi 
okuyanlar zaten yat�r�m yap�yorlar.  Normalde bir 
sonraki y�l�n bayi hedefleri aral�k ay�nda da��t�l�r, ama 
biz bunu Eylül ay�na ald�k ve bayilere duyurumuzu 
ekim ay�nda ba�lad�k. Bu dönemi bizim gibi görüp 
yat�r�m yapan firmalar�m�z var. F�rsat� görenler 
yat�r�mlar�n� yapt�lar ve bugün kazançl� ç�k�yorlar.  Bu 
noktada bir konuya özellikle dikkat çekmek istiyorum; 
sektöre bakt���m�z zaman araç park� ya�lan�yor. 
Eskiden araç ya�� 5 iken bu �u anda 9 ya�lar�na kadar 
gelmi� durumda. Asl�nda bu duruma f�rsat yönünden 
de tehlike yönünden de bak�labilir. Belirli say�daki 
firmalar son 5 y�lda hiç yeni araç almam��lar. Bu 
firmalar filolar�n� nas�l yenileyecekler? Biz de 
biliyoruz ki 7-8 ya��ndaki arac� birden yenilemek çok 
zor. Orada �öyle bir dönem ba�layacak: Bu firmalar, 
ilk etapta araçlar�n� daha yenisi ile sonras�nda daha da 
yenisi ile kademeli olarak de�i�tirecekler. Burada 
bütün sektöre; özellikle de büyük oyuncu oldu�umuz 
için bize i� dü�üyor. Çünkü bu firmalar� b�rak�rsak 
belki tamamen yok olacaklar. 
Mesela araç park� çok genç, 3-4 ya� ortalamas� olan 
bir mü�teri grubumuz var. Bunlar a��rl�kl� olarak 
bizim markam�z� tercih eden firmalar. Bir firman�n ya� 
ortalamas� 3-4, di�eri ise 5 y�ld�r yat�r�m yapmad��� 
için araç park�n�n ya�� 8-9ƒ  �imdi 8-9 ya��nda 
araçlara sahip firma, araç park�n� yenileyeyim dedi�i 
zaman, bir otobüs ald���nda bile onu ödeyip 
ödeyemeyece�i soru i�aretiƒ ��te orada bize görev 
dü�üyor. Böyle durumlarda, kald�raç sistemi ile 
BusStore üzerinden 8-9 ya��ndaki arac� önce yenisi ile 
sonra daha da yenisi ile de�i�tirerek o mü�terilerimizi 
oyunun içinde tutmaya çal���yoruz. 2023 bunun için 
zor olur mu olmaz m� bilemiyorum; ama 2024 y�l�nda 
bu konu önemli ba�l�klar�m�zdan bir tanesi olacak.  
 
GÜLEGÜLE: Elimizde net rakamlar olmasa da 
Mercedes-Benz Türk•ün otobüste aç�k ara önde 
oldu�unu yap�lan teslimatlarla gördük. Sat�� 
rakamlar�n�z ve pazar pay�n�z ne oldu? Bir de y�l�n 
son 1-2 ay�nda ba� döndürücü teslimatlar 
gerçekle�tirdiniz; neden y�l�n son aylar�nda? 

 
Mü�teri marka güvenini önemsiyor 
AKSOY: Asl�nda geçen sene ön ödemeli sistem ile 
devam etmemizin bunda büyük pay� var. Ortalama 3-4 
ay öncesinden araçlar� satm��t�k, teslimatlar ise y�l�n 
son dönemine denk geldi. Art�k �öyle bir dönem 
olmuyor; firman�n paras� var, bize geldi, araç ald�; biz 
de ayn� ayda teslim ettik. Pazar pay�nda Mercedes-
Benz•in konumu zaten belli. Sektörün öncüsüyüz. 
Neden; çünkü birçok art�m�z var. Markam�z�n gücü 
kriz dönemlerinde daha fazla ortaya ç�kt�. Ön ödemeli 
sisteme geçebilmemiz ve büyük imalat a��m�z�n 
olmas� markaya olan güvenin göstergesi. 2. el avantaj�, 
yayg�n servis a��, sat�� sonras� hizmetler; ön ödemeyi 
mü�teri lehine mümkün k�labilecek finansal olanaklar 
yat�r�mc�y� bize çekiyor. Mü�teri art�k kaliteyi, uzun 
süreli kullan�m� ve marka güvenini daha çok 
önemsiyor. 
Bu durumu sadece teknik olarak görmemek gerekiyor. 
Markay� yöneten insanlar, onlara olan güven, hizmet 
zincirine güven, finansman ve 2. el de�eri gibi birçok 
art�m�z mü�terilerimizin bizi tercih etmesinde öne 
ç�k�yor. Bir de ürünlerimizi piyasaya çok iyi adapte 
etti�imizi dü�ünüyorum; ürünlerimiz ile çok gurur 
duyuyorum. �nsanlar art�k •Ben bu ürünü almal�y�m, 
almazsam olmuyor; hem ald���m zaman da 
kazan�yorumŽ diyorlar. 
 
GÜLEGÜLE: Ön ödemeli sat�� konusunu açar 
m�s�n�z? 
 
AKSOY: Asl�nda arac� ön ödemeli satt���mda, para 
kasam�za önceden giriyor ama sorumlulu�umuz da o 
oranda art�yor. Çünkü, art�k sadece o ay veya sonraki 
aylarda sataca��m�z arac�n sorumlulu�unu 
ta��m�yoruz, paras�n� ald���m�z otobüslerin 
sorumlulu�u da omuzlar�m�zda oluyor. Enflasyon 
bask�s�, araç ile ilgili teknik bir sorun olmas� riski, ön 
ödemeyle al�nan araçlar�n sorumlulu�uƒ Bunlar hep 
dü�ünmemiz gereken dengeler. Biz bu dengelerin 
bask�s�n� gerçekten hissediyoruz ve bunun da çok 
de�erli bir �ey oldu�unu dü�ünüyoruz. Mü�terilerimiz 
�undan emin; bu marka güvenimi k�racak bir �ey 
yapmaz.   
 
GÜLEGÜLE: Kur ve artan maliyetler nedeniyle s�f�r 
otobüs fiyatlar� da ciddi oranda artt�. Buna ra�men 
önemli oranda s�f�r otobüs sat�ld�; merak edilen ise 2. 
el sat��lar�... Varsa genele dair, yoksa da BusStore 
üzerinden kaç tane 2. el otobüs satt�n�z? Önceki 
y�llara göre bir k�yaslama istesek? 
 
Araç park� eski olan firmalar sürdürülebilir 
�ekilde park�n� gençle�tirmeli 
AKSOY: 2. el•de �öyle bir tablo var: Eskiden mü�teri 
bize gelirdi ve •2. el takas� yapmazsan ben araba 
satamam, yeni araba da alamam.Ž derdi. Bir ara 
sat��lar�n yüzde 80-90•� takasla oluyordu. Hatta takasla 
da i� bitmiyor, ilk önce takasl� araçlar daha sonra s�f�r 
araç konu�uluyordu. �imdi biz s�f�r arac� konu�uyoruz 
bitiyor, sonra takas konu�uluyor Biz de buna sayg� 

duyuyoruz. Bizim buradaki görevimiz 2. el•e sahip 
ç�kmak. Zaten o sahiplik olu�uyorsa, orada 
rakamlardan çok piyasan�n akt���n� görüyoruz.  
As�l konu, biraz önce de bahsetti�im gibi yat�r�m 
yapamad��� için araç park ya�� yüksek olanlara destek 
olmak. Mesela bizim 2015-2016 model arac� olan 
ki�iye gidip, onun arac�n� 2020 model ile de�i�tirerek 
araç park�n� gençle�tirmemiz laz�m. Yeni araç 
verece�imiz ki�ilerden gelecek araçlar� da araç park� 
daha eski olan mü�terilerimize vermemiz laz�m ki 
onlar� da yukar�ya çekebilelim. Marka olarak sektörü 
sahipleniyoruz. Ayn� duyarl�l��� di�er markalar�n da 
sergilemesi gerekiyor. Batan her firma sektöre de 
pazara da zarar verir. Dolay�s�yla araç yenilemede 
geride kalm�� firmalar� mutlaka sistemin içinde 
tutmam�z laz�m. Tamam en yeni arac� alamayabilir; 
ancak en az�ndan daha yenisini ona sa�layal�m. Bu 
konuya odaklanmak gerekiyor. 
 
GÜLEGÜLE: Akaryak�t maliyetleri firmalar için 
ciddi sorun. Maliyetleri azaltma noktas�nda 
üretti�iniz otobüslerde ne tür yenilikler yapt�n�z? 
Bunlar�n geri dönü�leri nas�l oldu? 
 
Otobüslerimiz yak�t tasarrufunda 
mükemmeli yakalad� 
AKSOY: O�SD yönetim kurulu üyeleri Ocak ay�nda 
fabrikam�z� ziyaret etti. •Elektrikli otobüs olur mu?Ž 
diye sordular. Evet bu hayal de�il; ama günde 700-800 
kilometreyi de mevcut teknoloji ile yapamazs�n�z. 
Gelecekte elektrikli otobüsler mutlaka olacakt�r, ama 
�u anki tablo bir süre daha dizel ile ya�amaya devam 
edece�imizi gösteriyor. ��te bu noktada, yani yak�t 
tasarrufu konusunda bizim otobüslerimiz •mükemmel• 
durumda.  Ama as�l sorun bu otobüsleri do�ru 
kullanmak. Sektör geli�tirdi�imiz özellikleri 
kullan�yor mu? Kullan�lmad���na dair endi�elerim ve 
kuvvetli �üphelerim var.  
Ben sektörün içindeyim. Otobüsü araç sahibi 
kullan�yorsa dü�ük yak�t tüketiyor, �oför kullan�yorsa 
oran ciddi derecede art�yor. Araç sahibi bir mü�terimiz 
bana yak�t kullan�m�n�n ekran görüntüsünü att�. 100 
km•lik yolda Tourismo ile 18.5 litre yakm��. Ayn� 
otobüsü �oför kullan�yor, 100 km•de 21-22 litre yak�t 
tüketiyor.  Yak�t otobüsçü için çok önemli bir maliyet. 
Akaryak�t fiyatlar�ndaki yukar� yönlü hareketi 
dü�ünürsek, gelecekte çok daha önemli bir hale 
gelecek. O yüzden sektörün buna önem vermesi laz�m. 
Burada da i� araç sahibine ve �oföre dü�üyor. 
Geçenlerde bir hesap yapt�k; bir günde �stanbul 
Otogar�•dan ortalama 1.500 otobüs ç�k�yor ve her araç 
y�lda ortalama 300 bin km yap�yor. Onu da böldük, 
çarpt�k, toplad�k. Sadece �stanbul Otogar�•ndan ç�kan 
araçlarda 1 litre tasarruf edilse günde 250 bin TL gibi 
bir tasarruf ortaya ç�k�yor.  Üstelik bu hesaplamam�z 
sadece 1 litrelik tasarruf üzerine. Ki biz bu rakam�n 1 
litrenin çok üzerinde olaca��na inan�yoruz. O zaman 
bu konuya önem verilmesi laz�m. Bunu sadece bu para 
araç sahibinin cebine girsin diye söylemiyoruz, 
payda�lar ad�na da söylüyoruz. Bu durumdan sektörün 
içindeki herkes etkileniyor.  Biz bu paray� havaya 

at�lm�� olarak görüyoruz. Hâlbuki bu para sektörün 
içinde kalabilir. Kal�yor mu hay�r; neden kalm�yor 
diye dü�ünülmeli. Sektörün en önemli konular�ndan 
bir tanesi bu. Sorumlulu�umuzun gere�i olarak, 
araçlar�m�z�n lay�k�yla kullan�lmas� için 
mü�terilerimize periyodik e�itimler veriyoruz. Ama 
�unu da görüyoruz ki; b�rak�n kaptanlar� mal sahipleri 
bile bu e�itimlere pek fazla ilgi göstermiyor. Bununla 
ilgili de çal���yoruz. Bu konuda mutlaka yeni 
projelerimiz olacak. Mesele arac� ekonomikle�tirmek 
de�il, zaten ekonomik olan arac�n özelliklerini 
kullanmak. Biz o özelliklerin kullan�lmad���n� net bir 
�ekilde görüyoruz. Mesela basit bir konu; lastik yak�t 
tüketimini art�r�r m�, azalt�r m�? Lastik tipi, cinsi ve 
markas� yak�t tüketimini art�r�r veya dü�ürür. Hangi 
firma lastik seçimi yaparken buna dikkat ediyor; 
maalesef ço�u firmada bu bilinç yok. Ucuz lastik 
tercih ediliyor. Fakat ucuz lasti�in uzun dönem 
maliyeti daha fazla. Çünkü sürtünme katsay�s� art�yor. 
Firma lastikten 2 bin lira kazand�m diye dü�ünüyor 
ama di�er taraftan zarar ediyor.  
 
GÜLEGÜLE: Faizler dü�se de bankalar üzerinden 
kredilere ula�mak pek mümkün olmad�; siz bu 
noktada mü�terilerinize hangi kolayl�klar� 
sundunuz? Satt���n�z otobüslerin ne kadar� sizin 
sa�lad���n�z kredilerle gerçekle�ti? 
 
Satt���m�z her 3 otobüsten 2•sini finanse ettik 
AKSOY: Mercedes-Benz Kamyon Finansman 
sayesinde mü�terilerimizin finansmana eri�imini 
kolayla�t�rd�k. Burada kar��l�kl� bir güven ve i�birli�i 
söz konusu tabi; satt���m�z her 3 otobüsten 2•si 
Mercedes-Benz Kamyon Finansman�ndan faydaland�. 
 
GÜLEGÜLE: Üretimi, ihracat� ve istihdam� ile 
Türkiye•nin lokomotif �irketlerinden birisi olan 
Mercedes-Bez Türk; e�itim, spor, cinsiyet e�itli�i gibi 
pek çok alanda sosyal sorumluluk projeleriyle de 
ülkeye de�er kat�yor. 2022•de sürdürdü�ünüz veya 
yeni ba�latt���n�z projelerden söz eder misiniz? 
 
Sosyal fayda projeleri bizim önceli�imiz 
AKSOY: Mercedes-Benz Türk olarak kuruldu�umuz 
günden bu yana e�itim, spor, kültür-sanat ve 
sürdürülebilir çevre alanlar�n� destekliyoruz. Az önce 
sektöre kar�� olan sorumluluklar�m�zdan bahsettim; 
fakat bu ülkeye kar�� da sorumluluklar�m�z var. 
Öncelikle e�itimi çok önemsiyoruz. 
Her y�l 1.000•in üzerinde ö�renciye destek verdi�imiz 
ve ÇYDD ile hayata geçirdi�imiz •Her K�z�m�z Bir 
Y�ld�z• program�m�za ek olarak, ülkemizin dört bir 
yan�ndan gelen, ba�ar�l� bursiyerlerimizi, gelece�in 
kad�n mühendislerini destekledi�imiz program�m�z� 
BÜVAK ile yürütüyoruz. •EML•miz Gelece�in 
Y�ld�z�• program�m�zda, 32 ilde aç�l���n� yapt���m�z 
Mercedes-Benz Laboratuvarlar� ile ülkenin en geni� 
kapsaml� mesleki e�itim projesini yürüten marka 
olman�n gururunu ya��yoruz.  
Aksaray•daki ÇYDD E�itim Evimizde, 2015 y�l�ndan 
bu yana gönüllü çal��anlar�m�z ile bölgedeki 
ö�rencilerin e�itimlerine destek oluyoruz.  Kültür-
sanat alan�nda ise �KSV ile yürüttü�ümüz SaDe 
(Sanatç� Destek Fonu) ile genç sanatç�lara destek 
oluyor, Bathonea Kaz�lar� sponsorlu�umuzla 
ülkemizin kültürel miras�n�n gelecek ku�aklara 
aktar�lmas�n� hedefliyoruz. Uzun y�llard�r devam eden 
milli tak�m sponsorluklar�m�zla ise ülkemizin sporda 
daima ileri gitmesine katk� sa�lamak istiyoruz. 1996 
y�l�ndan bu yana Türkiye Futbol Federasyonu 
Sponsoru olan �irketimiz, Türkiye•de bugüne kadar 
gerçekle�tirilen en uzun süreli ve istikrarl� sponsorluk 
çal��malar�ndan birine imza att�.   Geçen y�l resmi 
ula��m sponsoru oldu�umuz Ampute Milli Futbol 
Tak�m�m�z ve Türkiye Kad�n ve Erkek Milli Hentbol 
tak�mlar�m�za ek olarak sporda destek olaca��m�z 
alanlar� de�erlendirmeye devam ediyoruz. 
 
GÜLEGÜLE: 2023, Türkiye için özel bir sene; sizin 
bu y�la dair sürprizleriniz olacak m�? 
 
AKSOY: Mutlaka olacak. �imdilik sadece �unu 
payla�abiliriz: Cumhuriyetimizin 100.y�l�na özel 
olarak, tüm otobüslerimizin ön cam�na uygulad���m�z 
tasar�m ile bu özel y�l� unutulmaz k�lmak ad�na bir 
ad�m att�k; di�er sürprizlerimizi de y�l içinde s�ras� 
geldikçe payla�may� dü�ünüyoruz. 
 
GÜLEGÜLE: Son olarak 2023 y�l�na dair öngörü ve 
beklentileriniz neler? Pazar nas�l bir seyir izler?  
 
AKSOY: 2023 y�l� için toplam pazar beklentimiz 750 
adet ancak arz ve talebe ba�l� olarak bu rakamlar�n 
de�i�mesini öngörüyoruz. Burada kilit nokta maliyet 
art��lar�n�n ne kadar olaca��. Biliyorsunuz üretici 
olarak biz TÜFE•ye de�il ÜFE•ye bak�yoruz. 
Bu sebeple, 2023 y�l�nda otobüs fiyatlar�m�z�n 
artaca��n� öngörüyoruz. Ancak, gelecek y�l ikinci el ve 
s�f�r araç aras�ndaki dar makas�n sürdürülebilirli�i 
konusunda soru i�aretlerimiz var.  
2023 y�l� için özellikle ya�� fazla olan araçlar�n genç 
araç ile de�i�tirilmesi aç�s�ndan avantajl� bir y�l 
olaca��n� söyleyebiliriz. 

SIKINTILI  seneler ya�adšk. Bir de pandemi ba�layšnca otobüs sektörü ve haliyle de otobüs pazarš çok bü-
yük darbe aldš. 2022•de pandemi sona erse de, pandemiden kalan endi�eler pazarš olumsuz etkiledi. 
Peki pazar nasšl bir seyir aldš, bundan sonra neler olur? Konuyu pazaršn lideri Mercedes-Benz Türk Oto-

büs Pazarlama ve Satš� Direktörü Osman Nuri Aksoy•a sorduk. 2022•de bir toparlanma sürecine girildi�ine 
dikkat çeken Aksoy, seneyi 650 adet bandšnda kapattšklaršnš söyledi. Aksoy 2023•te ise 750 adetlik bir satš� 
beklentisi içerisinde oldu�unu dile getirdi. Çok �ey sorduk, çok çarpšcš cevaplar aldšk; ama bizi asšl etkleyen 

nokta �u oldu: Aksoy, birçok firmanšn son 4-5 yšlda sšfšr araç yatšršmš yapamadš�šnš, bu firmalaršn filo ya�šnšn 8-
9•lara yükseldi�ini söylüyor ve bunun sürdürülebilir olmadš�šna dikkat çekiyor. Peki ne yapmalš? Aksoy, pazaršn 
lideri olarak bu firmalara sahip çškmanšn kendileri için bir sorumluluk oldu�unu söyledi. Formül de �u: Merce-
des-Benz Türk bu firmalaršn ya�lš araçlaršnš BusStore aracšlš�šyla kademeli olarak gençle�tirecek. Örne�in, 5 
ya�šndaki araç alšnacak, 2-3 ya�šndaki araç ile gençle�tirilecek. Böyle bir proje üzerinde çalš�tšklaršnš dile getiren 
Osman Nuri Aksoy, zamanlama için ise 2024•ü i�aret etti. ��te zevkle okuyaca�šnšzš dü�ündü�ümüz söyle�imiz:



MAN Kamyon ve Otobüs 
Ticaret A.�., seyahat 
sektöründe yenilikleri 

ile fark yaratan Sustainable Bus 
Award (Sby Award) 2022- 
Sürdürülebilir Otobüs Ödüllü 
sahibi Lion•s Coach•un 
teslimatlar�na h�z kesmeden 
devam ediyor. Sahip oldu�u 
özellikler ve sundu�u 
ayr�cal�klarla seyahat sektöründe 
firmalar�n yan� s�ra kaptan ve 
yolcular�n da gözdesi olan MAN 
Lion•s Coach•u filosuna katan 
son firma ise, Sakarya merkezli 
Sakarya V�B oldu. 
Sakarya V�B Kooperatifi alt�nda 
1997 y�l�nda kurulan firma; 
mü�teri ihtiyaçlar�n� h�zl�, etkin, 
kaliteli çözümler sunma misyonu 
ile ç�kt��� yolda filosunu MAN 
otobüslerle güçlendirdi. Firma, 
yeni araç yat�r�mlar� kapsam�nda 
filosuna katmak için sat�n ald��� 
30 adetlik MAN otobüsün ilk 
grubu olan 16 adet, 2+1 koltuklu 
Lion•s Coach•u törenle teslim 
ald�. Son al�mlarla birlikte 
firman�n filosundaki 52 
otobüsün 30 adedi MAN markas� 
oldu.  
Ankara•daki MAN Costumer 
Center•da düzenlenen teslimat 
törenine MAN Kamyon ve 
Otobüs Ticaret A.�. Otobüs Sat�� 
Direktörü Can Cansu ve Otobüs 
Sat�� Bölge Koordinatörü Emrah 
Albustano�lu ile Sakarya V�B 
Kooperatif Ba�kan� Suat Ak�n ve 
Yönetim Kurulu üyeleri kat�ld�. 
Törende Can Cansu, sembolik 
MAN anahtar�n� Suat Ak�n•a 
teslim etti. 
 
•MAN Lion•s Coach otobüsleri 
ile gücümüze güç katt�kŽ  
Teslimat töreninde konu�an 
Sakarya V�B Kooperatif Ba�kan� 

Suat Ak�n, MAN Lion•s Coach ile 
güçlerine güç katt�klar�n� 
belirterek, �unlar� söyledi; 
•Sakarya V�B, kuruldu�u günden 
bu yana mü�teri memnuniyeti 
oda�� ile çal��an ve yolcular�na 
h�zl�, etkin ve kaliteli çözümler 
sunmay� kendine misyon edinen 
bir firma oldu. Sakarya V�B 
olarak temel amac�m�z; mü�teri 
memnuniyetinde yaratt���m�z 
de�eri istikrarl� bir biçimde 
art�rarak, hizmet kalitemizi 
uluslararas� standartlara 
ula�t�rmak. Bu anlay�� 
do�rultusunda tüm ekibimiz ile 
hizmet sundu�umuz 
güzergahlarda bizi tercih eden 
yolcular�m�za daima en iyiyi 
sunma hedefiyle çal���yoruz. 
Bunun için de filomuzu sürekli 
yenileyerek, araçlar�m�z�n 
modellerini yükselterek, hizmet 
kalitemizin ç�tas�n� daha da 
yukar� ta��maya gayret ediyoruz. 
Bugün de ba�ar�s�n� uluslararas� 
platformlarda ald��� ödüllerle 
tescil etmi� MAN Lion•s Coach 
ile filomuzu güçlendirmenin 
heyecan�n� ya��yoruz. MAN 
Lion•s Coach sahip oldu�u üstün 
özellikleri nedeniyle bizim 
tercihimiz oldu. Ayr�ca bizler için 
k�ymetli bir çözüm orta�� olan 
MAN Kamyon ve Otobüs Ticaret 
A.�.•nin sat�� sonras� sundu�u 
kesintisiz kaliteli hizmet anlay��� 
da araç tercihimizi etkileyen bir 
di�er faktör olarak öne ç�kt�. Biz 
de tüm bu etkenlerden yola 
ç�karak, en do�ru tercihi yapt�k. 
Yeni otobüslerimiz, firmam�za ve 
tüm yolcular�m�za hay�rl�, u�urlu 
olsun.Ž 
 
•En iyiyi hedefleyen 
firmalar�n tercihi; MAN Lion•s 
Coach oluyorŽ  

MAN Kamyon ve Otobüs Ticaret 
A.�. Otobüs Sat�� Direktörü Can 
Cansu ise, Lion•s Coach•un 
seyahat sektöründe güvenilir 
çözüm orta�� olarak, büyük ilgi 
gördü�ünü vurgulayarak, �unlar� 
kaydetti; 
•Karayolu yolcu ta��ma sektörü 
mevsim itibariyle yo�un bir 
dönemi ya��yor. Sektörde 
ya�anan bu yo�un rekabet 
ortam� da haliyle firmalar için •en 
iyiyi sunma•y� temel amaç haline 
getiriyor. En iyiyi hedefleyen 
lider firmalar�n tercihi ise, 
sektörün gözdesi MAN Lion•s 
Coach oluyor. Ba�ar�s�n�; 2020 
y�l�nda •Coach of the Year- Y�l�n 
Otobüsü• ödülünün ard�ndan, 
2022 y�ll�nda da •Sustainable Bus 
Award (Sby Award)- 
Sürdürülebilir Otobüs• ödülü ile 
daha da peki�tiren Lion•s Coach, 
bugün seyahat sektöründe 
güvenlikten yolcu ve sürücü 
konforuna, ileri teknolojiden 
tasar�ma, sürdürülebilirlikten 
çevreci motoruna, yüksek yak�t 
tasarrufundan uzun bak�m 
aral�klar�na kadar pek çok 
ayr�cal��� bir arada sunuyor.  
Bununla birlikte MAN Kamyon 
ve Otobüs Ticaret A.�.•nin sat�� 
sürecinden ba�lay�p, sat�� sonras� 
da süren hizmetlerimiz ile 7/24, 
yol arkada�lar�m�za destek 
oluyoruz. Tüm bunlar da bizi 
mü�terilerimiz için güvenilir 
çözüm orta�� yap�yor. Bugün de 
bize ve markam�za duydu�u 
güvenle filosunu 30 adetlik MAN 
otobüsü ile güçlendirme karar� 
olan Sakarya V�B firmam�za, 
sipari�inin ilk grubu olan 16 adet 
Lion•s Coach•un teslimat�n� 
gerçekle�tirdik. Araçlar�m�z�n 
kendilerine ve yolcular�na hay�rl� 
olmas�n� diliyorum.Ž 
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Sakarya Vib filosuna 30 ödüllü otobüs
Sakarya Vib Turizm, filosunu sektörün gözde markas� 
yeni model ödüllü MAN Lion•s Coach ile güçlendirdi. 
Yolcular�na daha h�zl�, etkin ve kaliteli bir seyahat 
hizmeti sunmak amac�yla filosunu büyüten firma, 
2023 y�l� yeni araç yat�r�mlar� kapsam�nda sat�n ald��� 
30 adetlik MAN otobüs teslimat�n�n ilk k�sm� olan 16 
adet, 2+1 koltuklu Lion•s Coach•u törenle teslim ald�.  



7440 say�l� kanun kapsam�nda gelir 
ve kurumlar vergisi matrah art�r�m�

Sayšn Okurlar; 
7440 sayšlš kanun ile gelir ve 
kurumlar vergisi mükellefleri-
ne matrah arttšršmš imkanš ge-
tirilmi�tir. �öyle ki; 
Gelir ve kurumlar vergisi mü-
kellefleri vermi� olduklarš yšl-
lšk beyannamelerinde (ihtira-
zi kayštla verilenler dâhil) ver-
giye esas alšnan matrahlaršnš, 
31 Mayšs 2023 Tarihine ka-
dar , 2018 takvim yšlš için 
%35, 2019 takvim yšlš için 
%30, 2020 takvim yšlš için 
%25, 2021 takvim yšlš için 
%20 , 2022 takvim yšlš için 
%25 oranšndan az olmamak 
üzere artšrabilirler. 
Artšršlan matrahlar, %20 ora-
nšnda vergilendirilir ve üze-
rinden ayršca herhangi bir 
vergi alšnmaz. 
Ancak : yšllšk beyannameleri-
ni kanuni sürelerinde vermi�, 
bu vergi türlerinden tahakkuk 
eden vergiler ile beyanname-
ler üzerinden tahakkuk eden 
damga vergisini süresinde 
ödemi� ve bu vergi türlerin-
den kanununun 2nci madde-
si kapsamšna kesinle�mi� ala-
caklar ve 3 üncü maddesi 
kapsamšnda Kesinle�memi� 
veya dava safhasšnda bulu-
nan alacaklar için yararlan-
mamš� olmalarš �artšyla vergi 
oranš %15 oranšnda uygula-
nacaktšr. (Uyumlu mükellef-
lerde indirimli vergi) 
2018-2019-2020-2021 yšlla-
ršna ait mali zararlaršn %50•si 
2023 ve takip eden yšllarda 
mali kardan indirilmez. 
Gelir ve Kurumlar vergisi mü-
kelleflerinin matrah artšršmšn-
da bulunduklarš 2022 yšlšna 
ait mali zararlaršnšn tamamš 

2023 yšlšnda itibaren izleyen 
yšl mali karlaršndan mahsup 
edilmez. 
2022 yšlšna yönelik matrah 
artšršmšnda bulunan gelir ve 
kurumlar vergisi mükellefleri-
nin bu yšla ili�kin yšllšk be-
yannamelerinde hesaplanan 
vergilerinden mahsup edile-
meyen geçici vergiler iade 
edilmez. 
Matrah artšmš sonucu tahak-
kuk eden vergiler pe�in veya 
taksitle yapšlabiliyor. �lk Tak-
sit ödeme süresi içinde yapš-
lan Pe�in ödemede (damga 
vergisi hariç) %10 indirim uy-
gulanšyor. Taksitli ödeme ay-
lšk taksitler halinde 12 e�it 
taksit uygulamasš var . �lk tak-
sit ödemesi 30.06.2023 tari-
hine kadar di�er taksitler ta-
kip eden aylšk dönemlerde-
dir. Matrah veya vergi artšršmš 
dolayšsšyla mükelleflerce ve-
rilen yšllšk, muhtasar ve kat-
ma de�er vergisi beyanname-
leri ve di�er beyannameler 
için damga vergisi 1.000 
Türk lirasš olarak alšnšr. 

Sibel YÜCE 
sibel.yuce@hotmail.com.tr            

Bizler çizgisi do�ru, •iyi gazeteŽ yapmak ve yayšnlamak 
zorundayšz... E�er ba�arabiliyorsak kâr ederek, e�er mecbursak zarara 

katlanarak ancak, daima iyi gazete yapmalšyšz...   Ali Galip VURAL Sayfa 6

97 y�ld�r sektöre ilkleri ve yenilikleri ile öncülük eden Kâmil Koç, seyahat 
a��n� Avrupa•da geni�letmeye devam ediyor. Firma, i� orta�� FlixBus ile bir-
likte Avrupa•daki seyahat a��na bu kez Bulgaristan•�n Rusçuk �ehrini ekledi. 

K ARAYOLU yolcu 
ta��mac�l���n�n köklü 
firmalar�ndan Kâmil Koç, 

yeni i� birlikleri ile yurt içinde ve 
yurt d���nda seyahat a��na yeni 
güzergahlar eklemeye devam 
ediyor. Seyahat sektöründe 97 y�ld�r 
hizmet kalitesinden ödün vermeden 
kesintisiz hizmet sunan firma, 
Avrupa k�tas�nda Sofya ve Bükre�•e 
yönelik gerçekle�tirdi�i seferlerine 
bu kez Bulgaristan•�n Rusçuk 
�ehrini ekledi.  
 
Kâmil Koç, FlixBus•un ye�il rengi 
ile Avrupa•da büyümeye devam 
ediyor 
Avrupa yolculu�unda 3. dura�� 

Rusçuk �ehri olan Kâmil Koç, 14 
Nisan•dan itibaren kar��l�kl� 
seferlere ba�lad�. Rusçuk �ehrine 
ba�lat�lan kalk��l�-var��l� seferler 
�stanbul Esenler Otogar�•ndan her 
gün kar��l�kl� olarak yap�lacak. 
Seferlerde Kâmil Koç•un yurt içi 
otobüs tasar�mlar�nda kulland��� 
tasar�m�n yerine yurt d��� tasar�m� 
olan i� orta�� FlixBus•�n büyük 
logolu ye�il hâkim renkli otobüs 
tasar�m� kullan�lacak. Avrupa'n�n en 
büyük �ehirler aras� otobüs a�� ve 
pazar liderli�ine sahip i� orta�� 
FlixBus ile birlikte Türkiye'nin 71 il 
ve 306 ilçesinde hizmet veren 
Kâmil Koç, Avrupa•ya yönelik 
seferlerini önümüzdeki dönemde 
yeni güzergahlarla daha da 
geni�letmeyi hedefliyor.  
 
•Rusçuk, ülkemize yönelik tatil, 
ziyaret ve al��veri� nedeniyle talep 
gören bir güzergâhŽ 
Kâmil Koç Genel Müdürü Ça�atay 
Kepek, Kâmil Koç•un Avrupa•da 
seyahat a��na yeni bir durak daha 
ekledi�ini vurgulayarak, �unlar� 
kaydetti; 
•Türkiye•nin en çok yolcu ta��yan 
firmas� olarak, i� orta��m�z FlixBus 
ile birlikte seyahat kalitemizi hem 
ülkemizde hem de Avrupa•da 
büyütmeye devam ediyoruz. Bir 
yandan yurt içinde yerel firmalarla 
i� birlikleri yaparak seyahat a��m�z� 
geni�letirken, di�er yandan da 
Avrupa•da ise i� orta��m�z FlixBus 

ile birlikte güzergahlar�m�za yeni 
�ehirleri ekleyerek, büyüyoruz. 
Bugün de 2022 y�l�nda Bükre� ve 
Sofya ile ba�lad���m�z Avrupa 
yolculu�umuza yeni bir durak daha 
eklemenin mutlulu�unu ya��yoruz. 
14 Nisan•dan itibaren �stanbul•dan 
kalk��l�-var��l� �ekilde sefer 
ba�latt���m�z Rusçuk �ehri, uzun bir 
süredir üzerinde çal��t���m�z, 
ara�t�rmalar yapt���m�z bir 
güzergâht�. Gerek Bulgaristan 
vatanda�lar�n�n ülkemize yönelik 
yo�un tatil ve al��veri� seyahatleri 
gerekse de bölgedeki 
soyda�lar�m�z�n s�k s�k yapt�klar� 
ziyaretler nedeniyle bu güzergaha 
yo�un bir talep vard�. Biz de 
Avrupa•daki büyüme hedeflerimiz 
do�rultusunda yapt���m�z 

de�erlendirmelerin ard�ndan seyahat 
portföyümüze Rusçuk �ehrini 
ekledik.  
Kâmil Koç, Bükre� ve Sofya•n�n 
ard�ndan 97 y�ld�r kesintisiz 
sürdürdü�ü hizmet kalitesi, modern 
otobüsleri, deneyimli kaptanlar�, 
profesyonel çal��anlar� ile birlikte 
hostlu ve ikraml� seferleri ile 
Rusçuk yollar�nda olacak. 
Avrupa•daki yolcular�m�za e�siz bir 
seyahat deneyimi sunmak için 
ç�kt���m�z bu yeni yolda, 
seferlerimizin tüm yolcular�m�za ve 
yol arkada�lar�m�za hay�rl� olmas�n� 
diliyorum. Önümüzdeki dönemde 
bizi sektörde farkl� k�lan hizmet 
kalitemiz ile seyahat a��m�z� 
Avrupa•n�n ba�ka �ehirlerine de 
geni�lemeye devam edece�iz.Ž 

Kamil Koç, Rusçuk �ehrine kar��l�kl� seferlere ba�lad�
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1- Hayat bir tecrübe 
2- Her tecrübe zarar 
 

3 - Her zarar sermaye 
4- Yine de hayat mücadeledir 

Ali Osman ULUSOY

K ADINLARIN her alanda hak 
etti�i güce kavu�mas�, e�it sosyal 
ve ekonomik �artlarla 

çal��abilmesi hedefi ile Mercedes-Benz 
Türk ve Ça�da� Ya�am� Destekleme 
Derne�i•nin (ÇYDD) 2004 y�l�nda 
ba�latt��� •Her K�z�m�z Bir Y�ld�zŽ 
program� 19•uncu y�l�nda. Program 
kapsam�nda Y�ld�z K�zlar•� ya�ad�klar� 
illerde ziyaret eden Mercedes-Benz Türk 
yetkilileri, bursiyerlerin ki�isel 
geli�imlerine katk� sa�l�yorlar. Bu 
do�rultuda son olarak Ça�da� Ya�am� 
Destekleme Derne�i•nin Kocaeli �ubesini 
ziyaret eden �irket yetkilileri, burada 
Y�ld�z K�zlar ile bir araya geldiler.  

Kocaeli•de düzenlenen ki�isel geli�im 
atölyesi e�itimine kat�lan Y�ld�z K�zlar; 
sa�l�kl� ileti�im teknikleri, bili�sel ve 
davran��sal duygu yönetimi, hedeflerden 
al�koyan dikkat da��t�c�lar�n fark�na 
varmak ve özgüveni desteklemenin yollar� 
gibi kapsamlarda e�itimler ald�lar. 
 
Her y�l 1.000 k�z ö�renciye burs  
Mercedes-Benz Türk taraf�ndan 2004 
y�l�nda 17 ilde 200 k�z�n desteklenmesi ile 
ba�layan program kapsam�nda gelinen 
noktada, her y�l 1.000 k�z ö�renci e�itim 

bursu al�yor. Ö�rencilere e�itim bursuna 
ek olarak, ki�isel ve mesleki geli�imlerine 
yönelik haz�rlanan çe�itli program 
imkanlar� da sa�lan�yor.  
Her K�z�m�z Bir Y�ld�z program� bursiyeri 
olarak e�itimini tamamlayan ö�renciler, 
Mercedes-Benz Türk bünyesinde çal��ma 
imkan�ndan da yararlanabiliyorlar. 
�irkette, üretimde istihdam edilen mavi 
yaka kad�nlar�n yüzde 20•si, söz konusu 
program ile e�itimlerini tamamlayan 
ö�rencilerden olu�uyor. 
 
F�rsat e�itli�i taahhüt alt�nda  
Kad�n istihdam� konusunda çat� �irketi 
Daimler Truck•�n hedefleri do�rultusunda 
birçok çal��ma yürüten ve �irket içinde 
cinsiyet e�itli�i sa�lanabilmesi için çe�itli 
hedefler ortaya koyan Mercedes-Benz 
Türk, bu hedeflerin uygulanmas�n� da s�k� 
�ekilde takip ediyor.  
2008 y�l�nda ba�lat�lan •Farkl�l�klar�n 
YönetimiŽ çerçevesinde kapsaml� 
çal��malar yürüten �irket, Daimler 
Truck•�n •Küresel �lkeler Sözle�mesiŽ ile 
•Sosyal Sorumluluk PrensipleriŽni 
imzalayarak ve •Davran�� Yönetmeli�iŽni 
yay�nlayarak, cinsiyet e�itli�ini en üst 
düzeyde taahhüt etmeyi garanti alt�na ald�. 

DA�ITIM ve teslimat sektörünün 
yenilikçi markas� Sendeo, teslimat 
noktas� hizmetini geli�tirmeye 

devam ediyor. Koç Toplulu�unun kaliteli 
hizmet anlay���yla faaliyetlerini sürdüren 
marka, bugün itibar�yla 1.600•den fazla 
Sendeo Teslimat Noktas�na (STN) ula�t�.  
Sendeo ayr�ca, 2023 y�l�nda hedefledi�i 
yeni hizmetler aras�nda olan STN•den iade 
hizmetini de mü�terilerine sundu.  
 
•Teslimat için evde olmaya gerek yokŽ 
Teslimat noktalar�n�n al�c�lar için önemli 
bir alternatif oldu�unu söyleyen � söyleyen 
Sendeo Genel Müdürü Özgün �ahin, 
•Al�c�lar�n en fazla �ikâyet etti�i 
konulardan biri gönderilerin kendilerine 
istedikleri saatte ula�mamas� ve evde 
olmalar�na ra�men •geldik, evde 
yoktunuz• notuyla kar��la�makt�. STN 
hizmetimizle hem al�c�lara seçenek 
sunuyoruz hem de saha 
operasyonumuzdaki verimlili�i 
art�r�yoruz. Al�c�lar, evde 
olamayacaklar�nda ya da kendi istedikleri 
zaman gönderilerini en yak�n STN•ye 
yönlendirip kendileri teslim alabiliyorŽ 
dedi.  
�u a�amada belli pazaryeri mü�terilerine 
STN seçim ekran�yla denemeler 
yapt�klar�n� belirten �ahin, orta vadede 
tüm mü�teri portföyüne bu hizmeti 
açacaklar�n� belirtti.  
 
Sendeo Teslimat Noktalar�n�n say�s� her 
geçen gün art�yor 
Faaliyete ba�lad�klar� ilk günden bu yana 
teslimat noktalar�n�n oldu�unu belirten 
�ahin, •Sendeo Teslimat Noktalar�n�n 
say�s� her geçen gün art�yor. Ocak 2022•de 
1.000 olan teslimat noktas� say�s� bugün 
geldi�imiz noktada 1.600•ün üzerine ç�kt�. 
Yenilikçi yakla��m�m�zla alternatif 

teslimat modelleri her zaman önceli�imiz 
olacakŽ �eklinde konu�tu.  
 
Teslimat Noktalar� yeni mü�teri 
kazan�m� sa�l�yor  
Sendeo•nun teslimat noktas� olan 
ma�azalar, yaln�zca gönderilerin 
teslimat�n� yapmakla kalm�yor ayn� 
zamanda yeni mü�teri kazan�m� da elde 
ediyor. Ma�azay� ziyaret eden al�c�lar, 
hem ma�aza içi trafik olu�mas�n� sa�l�yor 
hem de ihtiyaçlar� paralelinde al��veri� 
yap�yor. Böylece Sendeo•nun teslimat 
noktas� olan ma�azalardaki sat��lara 
olumlu katk� sa�lan�yor.  
Türkiye genelinde Aygaz bayileri, Opet 
istasyonlar�, Arçelik bayileri, Koçta� Fix, 
N Kolay noktalar� mü�terilerine hizmet 
veriyor. Sendeo Teslimat Noktas� olmak 
isteyen i�letmeler, ba�vurular�n� 
www.sendeo.com.tr adresi üzerinden 
yapabiliyor.  

Mercedes-Benz Türk ve Ça�da� Ya�am� Destekleme Derne�i•nin (ÇYDD) 2004 y�l�nda ba�latt��� •Her K�z�m�z Bir Y�ld�zŽ program�, 
farkl� illerde h�z kesmeden devam ediyor. Bursiyerleri ya�ad�klar� illerde ziyaret ederek ki�isel geli�imlerine katk� sa�layan Merce-
des-Benz Türk yetkilileri, son olarak Ça�da� Ya�am� Destekleme Derne�i•nin Kocaeli �ubesinde Y�ld�z K�zlar ile bir araya geldi.

MBT, •Y�ld�z K�zlar•�n yan�nda

SENDEO GENEL MÜDÜRÜ ÖZGÜN �AH�N:

•Y�ld�z• 2023•ün ilk çeyre�inde 
ihracatta h�z kesmedi

Mercedes-Benz Türk, Türkiye a��r ticari araç pazar�ndaki ba�ar�l� performans�n� ihracatta 
da sergilemeye devam ediyor. �irket, 3.030 adet kamyon ve çekicinin yan� s�ra 883 adet 
otobüs ihraç etti�i 2023 y�l�n�n ilk 3 ayl�k döneminde sektördeki öncü konumunu sürdürdü.

K ÜRESEL birikimini Türkiye•nin 
yerel gücü ile bulu�turan 
Mercedes-Benz Türk, her geçen 

gün ba�ar� ç�tas�n� daha da yukar� 
ta��may� sürdürüyor. Aksaray Kamyon 
Fabrikas� ile Ho�dere Otobüs 
Fabrikas�•nda üretti�i ve önemli bir 
k�sm�n� ihraç etti�i araçlar�yla 
Türkiye•nin ekonomisine önemli katk�lar 
sa�layan �irket, 2023•te a��r ticari araç 
endüstrisine yön vermeye devam ediyor. 
 
Üretti�i 2 kamyondan 1•ini ihraç etti 
2023 y�l�n�n ilk çeyre�inde Aksaray 
Kamyon Fabrikas�'nda 6.515 adet 
kamyon ve çekici üreten Mercedes-Benz 
Türk, üretiminin 3.030 adedini ba�ta 
Almanya, Polonya ve Fransa olmak 
üzere Avrupa ülkelerine ihraç etti. Türkiye'den ihraç 
edilen her 10 kamyondan 6's�na imza atan �irket, y�l�n ilk 
üç ayl�k döneminde üretti�i her 2 kamyondan 1•ini yurt 
d���na gönderdi.  
 
Otobüs ihracat� da h�z kesmeden devam etti 
Ho�dere Otobüs Fabrikas�•nda üretti�i otobüslerin 

ihracat�na da h�z kesmeden devam eden �irket, 2023 
y�l�n�n ilk üç ay�nda üretim bantlar�ndan ç�kard��� 1.033 
adet otobüsün 883 adedini ihraç etti. Üretti�i otobüsleri 
a��rl�kl� olarak aralar�nda Fransa, �talya, �spanya, Polonya 
ve Almanya•n�n oldu�u Avrupa ülkelerine gönderen 
Mercedes-Benz Türk, Türkiye'den ihraç edilen her 2 
otobüsten 1•ine imza atarak ihracattaki öncü konumunu 
sürdürdü. 

� SRA�L pazar�n�n ihtiyaçlar� do�rul-
tusunda Mercedes-Benz Tourismo•yu 
yeniden tasarlayan Mercedes-Benz 

Türk, �srail•deki teknisyenlere ve teknik 
müdürlere yönelik e�itim program� dü-
zenledi. •Araç Tan�t�m ve Teknik E�itimŽ 
program� toplam 30 ki�inin kat�l�m ile 
Mercedes-Benz Türk Pazarlama Merke-
zi•nde gerçekle�tirildi. Özel olarak tasar-
lay�p üretti�i Mercedes-Benz Tourismo•yu 
�srail pazar�na ihraç eden Mercedes-Benz 
Türk, böylece �srail•e e�itim hizmeti ih-
racat� da gerçekle�tirmi� oldu. 
Teknisyen ve teknik müdürlere yönelik 
düzenlenen ve Mercedes-Benz Türk Pa-
zarlama Merkezi•nde gerçekle�tirilen 
•Araç Tan�t�m ve Teknik E�itimŽ prog-

ram�na �srail•deki 11 adet Mercedes-Benz 
yetkili servisi kat�l�m gösterdi. Teknisyenler 
ve teknik müdürler sadece e�itim almakla 
kalmad�, ayn� zamanda Ho�dere Otobüs 
Fabrikas�•n� ziyaret etme imkan� da bul-
dular. Daha önce farkl� co�rafyalardaki 
ülkelerde e�itimler veren Mercedes-Benz 
Türk, tüm Mercedes-Benz ve Setra marka 
otobüsler için e�itimler düzenliyor. 
Türkiye•de verilen e�itimler teorik ve uy-
gulamal� olarak gerçekle�tiriliyor 
Mü�teri memnuniyetini en üst seviyede 
tutmay� hedefleyen Mercedes-Benz Türk, 
•Araç Tan�t�m ve Teknik E�itimŽ program� 
ile yetkili servislerde verilen tamir kalitesini 
art�rmay� hedeflerken, yetkili servislerinde 
yüksek nitelikli ve donan�ml� teknik per-

sonelleri de yeti�tiriyor.  
Teknisyenler için •Teknik E�itimlerŽ 
veren Mercedes-Benz Türk; kamu, filo 
ve bireysel otobüs mü�terileri için de 
•Otobüs Sürü� E�itimleriŽ gerçekle�tiriyor. 
Mercedes-Benz Türk•ün 20 y�la yak�n bir 
süredir düzenledi�i Otobüs Sürü� E�i-
timleri, •Ekonomik Araç Kullan�m E�i-
timiŽ ve •Araç Tan�t�m E�itimiŽ olmak 
üzere iki farkl� kapsamda gerçekle�tiriliyor. 
Otobüs �oförleri ve �irketler, �stanbul Ha-
d�mköy•de bulunan Mercedes-Benz Türk 
Pazarlama Merkezi içerisinde yer alan 
E�itim Merkezi•nde veya tercihe ba�l� 
olarak firma tesislerinde mobil olarak dü-
zenlenen teorik ve pratik e�itimlerden 
yararlanabiliyor. 

MBT, �srail•e otobüsün ard�ndan 
e�itim hizmeti de ihraç etti
MBT, �srail•e otobüsün ard�ndan 
e�itim hizmeti de ihraç etti
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e�itim hizmeti de ihraç etti

Teslimat noktalar� sektöre alternatif getirdi



A�IR ticari sektöründe 
•en verimli ta��ma 
çözümleri ile de�er 

yaratmakŽ vizyonuyla ve 
•mü�terilerini önemseyen ve 
i�lerini geli�tiren yol arkada�� 
olmakŽ amac�yla hizmet 
veren Ford Trucks, mü�teri 
deneyimini bir üst seviyeye 
ta��d��� yenilikçi ve bütüncül 
Ford Trucks Care i� modelini 
tan�tt�. 
Ford Trucks Care, kesintisiz 
bir hizmet noktas� olarak a��r 
ticari araç mü�terilerinin hem 
günümüzde hem de 
gelecekteki toplam sahip 
olma maliyetlerini 
iyile�tirmeyi, filolar�n faydal� 
çal��ma zaman�n� art�rmalar�n� 
ve i�lerini kolayla�t�rmay� 
amaçl�yor. Ayr�ca optimum 
çal��ma sürelerini yakalamay�, 
mevcut hizmetlerini bir üst 
seviyeye ta��may� ve mü�teri 
yolculu�unun tamam�nda 
katma de�er yaratmay� 
hedefliyor. 
 
•Art�k ürünler kadar 
hizmetler de önemliŽ 
Ford Trucks Genel Müdür 
Yard�mc�s� Emrah Duman, 
marka olarak bir rekorlar 
y�l�n� daha geride 
b�rakt�klar�n�, 2023 için 
hedeflerinin daha büyük 
oldu�unu söyledi. Otomotiv 
sektöründe art�k ürünler 
kadar bu ürünleri 
tamamlayan hizmetlerin de 
önemli oldu�unu vurgulayan 
Duman, •Ford Trucks Care 
ile bu anlamda 
mü�terilerimize büyük fayda 
yarataca��m�za inan�yorumŽ 
ifadelerini kulland�. 
Ford Trucks Care hakk�nda 

bilgi veren Ford Trucks 
Pazarlama Lideri Emine 
Co�kun, •Ford Trucks Care, 
mü�teriyi merkeze koyan, 
mü�terinin markam�zla olan 
deneyimini bütünle�ik 
yakla��mla ele alan bir 
model. Amac�m�z 
mü�terilerimizi anlamak ve 
beklentilerine uygun 
çözümler üreterek onlara 
de�er yaratmak. Mevcut ve 
yeni devreye al�nacak 
hizmetlerimizi belirlerken 
mü�terilerimizle bir araya 
gelerek onlar�n ihtiyaç ve 
önceliklerini anlamaya 
çal��t�k, mü�teri yolculu�unu 
yeniden tan�mlad�k. Her bir 
ana hizmet ba�l��� kendi 
içinde mü�terilerimize de�er 
yarat�rken, ana hizmetler 
kendi aralar�nda da bir araya 
gelerek mü�terilerimiz için 
katma de�erli hizmetler 
sunacak. Örne�in Yaz�l�m ve 
Uptime bir araya gelerek 
veriden beslenen hizmetler 
sunarken, eMobilite ve 
Finans bir araya gelerek 
mü�terilerimizin elektrikli 

araçlara dönü�ümünü 
kolayla�t�racakŽ dedi. 
 
Tek noktadan tam entegre 
ve dijital öncelikli 
çözümler 
Ford Trucks Care, a��r ticari 
araç mü�terilerinin 
beklentilerini en üst düzeyde 
kar��layabilmek için ürün ve 
sat�� sonras� ile s�n�rl� 
olmayan bir hizmet anlay��� 
sunuyor. �� modeli, ihtiyaca 
göre özelle�tirilebilir 
çözümleriyle fark yaratarak, 
ürün segmentinin tamam�nda 
farkl� kullan�m senaryolar�n� 
kar��l�yor.  
Markan�n faaliyet gösterdi�i 
tüm pazarlarda kullan�ma 
sunulan Ford Trucks Care 
be� ana i� kolunu kaps�yor:   
€Yaz�l�m:  Operasyonlar� 
bütünsel bir yakla��mla 
yönetmek, çal��ma süresini 
art�rmak ve maliyetleri 
dü�ürmek için ba�lant�l� araç 
sistemleri sa�l�yor. Araçlar� 
ak�ll� telematik yaz�l�mlarla, 
�arj yönetim yaz�l�m�yla, 
donan�m ve hizmetlerle 

kusursuz bir �ekilde 
e�le�tiriyor. Gerçek zamanl� 
verilerle güncellenen 
sistemlerle verimlilik art�r�c� 
çözümler sunuyor, 
operasyonlar�n optimize 
edilmesine yard�mc� oluyor. 
€Uptime (Faydal� Çal��ma 
zaman�):  Araçlar� sürekli 
yolda tutarak faydal� çal��ma 
zaman�n� maksimize ediyor. 
Motor, akü, hava ve benzeri 
sistemleri gerçek zamanl� 
izleyerek yap�lan ileri düzey 
analitik çal��malar sayesinde 
ar�za tahminleme modelleri 
ç�kar�yor, araç servis 
planlamas�n� önceden 
yapabiliyor. 
€eMobilite:  Elektrikli araçlar 
için �arj ürünlerini, �arj a�� ve 
üyeli�i, �arj finansman� ve 
yaz�l�m çözümlerini kaps�yor. 
Mü�terilerin ihtiyaçlar� için 
gereken donan�m, kurulum 
ve yaz�l�m yönetimi 
çözümlerini içeren kapsaml� 
filo �arj çözümü sunuyor. 
€Finans:  Markal� kredi, 
finansal kiralama, kasko, 
elektrikli araç finansman�, 
araç, servis, yaz�l�m ve �arj 
konular�nda ihtiyaç duyulan 
tüm finansal çözümleri tek 
çat� alt�nda topluyor. 
€Ki�iselle�tirme: Mü�teri 
talepleri do�rultusunda 
araçlar�n teknik ve görsel 
ki�iselle�tirmesini sa�l�yor, 
araç içi ve d��� fonksiyonel 
aksesuar tasar�m ve 
geli�tirme çal��malar� 
gerçekle�tiriyor. �htiyaca özel 
tasarlanm�� çözümler ve 
sürücülerin kendilerini özel 
hissetmelerini sa�lamak için 
fonksiyonel markal� ürünler 
geli�tiriyor. 
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A��r ticari araç endüstrisinin global markas� Ford Trucks, mü�teri 
deneyiminde fark yaratacak yenilikçi ve bütüncül i� modeli Ford 
Trucks Care•i tan�tt�. Mü�terilerinin üretkenliklerini ve verimliliklerini 
art�rmay� hedefleyen Ford Trucks Care; Yaz�l�m, Uptime (faydal� 
çal��ma zaman�), eMobilite, Finans ve Ki�iselle�tirme ba�l�klar�nda 
tam entegre ve dijital öncelikli çözümleri tek noktadan sunuyor.  

Ford Trucks•tan yeni atamalar
FORD Otosan•�n global 

markas� Ford Trucks•ta 
büyüme stratejisini 

destekleyen üst düzey yönetim 
de�i�iklikleri devam ediyor. Ford 
Trucks geçen ay, yurt d��� yay�l�m 
ve büyüme stratejisini desteklemek 
üzere üstlendi�i birçok rolle 
markan�n ba�ar�s�na liderlik eden 
Emrah Duman•�n Ford Trucks 
Genel Müdür Yard�mc� görevine 
atand���n� duyurmu�tu.  
Ataman�n ard�ndan, Ford 
Trucks•�n uluslararas� pazarlardaki 
büyüme oda��n� desteklemek 
amac�yla Ford Trucks Uluslararas� 
Pazarlar Direktörü rolü, Bat� 
Avrupa Direktörü ve Orta & Do�u 
Avrupa, Ortado�u ve Afrika 
Direktörü olarak ikiye bölündü�ü 
aç�kland�.  
Yeni olu�turulan Ford Trucks Bat� 
Avrupa Direktörü görevine Ford 
Trucks Türkiye Direktörü olarak 
görevini sürdüren ve markan�n 
Türkiye pazar�nda sa�l�kl� �ekilde 
büyümesinde ve mü�teri 
memnuniyetinin artt�r�lmas� 
yönünde önemli ba�ar�lara imza 
atan Burak Ho�gören getirildi. 
Yeni görevinde Uluslararas� 
Pazarlar Sat�� Sonras� ve Mü�teri 
Sadakat Ekiplerine de liderlik 
edecek olan Ho�gören, 2003 
y�l�nda Ürün Geli�tirme Mühendisi 
olarak Ford Otosan•a kat�ld�, 2008 
y�l�ndan itibaren kamyon 
biriminde çe�itli roller üstlenmesi 
ard�ndan, 2018 y�l�ndan itibaren 
Ford Trucks Türkiye Direktörü 
görevini yürütmekteydi. 
Ford Trucks Orta & Do�u Avrupa, 
Ortado�u ve Afrika Direktörlü�ü 
görevine, sorumlu oldu�u 
pazarlarda Ford Trucks•�n 
büyümesine önemli katk�lar 
sa�layan Ford Trucks �spanya ve 
Portekiz Ülke Müdürü Arma�an 
Hazar atand�. �� ya�am�na 1998 
y�l�nda Ford Otosan•da proje 
mühendisi olarak ba�layan Hazar, 
Proje Koordinasyon ve Ürün 
Geli�tirme Yöneticisi olarak görev 
ald�ktan sonra 2013 y�l�nda Ford 
Trucks Pazarlama Müdürü olarak 
atand�. Ard�ndan s�ras�yla, Ford 
Trucks•�n Çek Cumhuriyeti, 
Benelüks ve Kuzey Avrupa ve son 
olarak halen yürütmekte oldu�u 
�spanya ve Portekiz ülke müdürü 
olarak görev ald�.  
Ford Trucks Türkiye Direktörlü�ü 
görevine ise, Almanya, Avusturya 
& �sviçre Ülke Müdürü olarak 
görev yapmakta olan Özenç 
K�randi atand�.  
Ford Otosan kariyerine Metot 
Mühendisi olarak Üretim 
ekiplerinde ba�lay�p, sonras�nda 
Türkiye Sat�� Alan Liderli�inde; 
Sat�� Planlama, Filo Sat�� Liderli�i 
ve Sat�� Liderli�i gibi farkl� 
görevlerde yer alarak devam eden 
K�randi, Türkiye•deki ba�ar�lar� 
sonras�nda Ford Company çat�s� 

alt�nda Almanya•da Avrupa Sat�� 
Koordinatörlü�ü görevinde yer 
ald� ve 2019 y�l�ndan bu yana Ford 
Trucks �� alan� alt�nda Avrupa•n�n 
en büyük pazar� Almanya•y� ve 
ard�ndan Avusturya•y� Ford 
Trucks•a kazand�rd�. 

•Mobilitenin Gelece�inde Bir 
Ad�m Önde• olma vizyonu ile 
dünya markas� olma yolunda 
h�zla ilerleyen Karsan, 
Avrupa•daki ba�ar�s�n� 
Japonya•da da sergilemek için 
kollar� s�vad�. Bu kapsamda 
Ekim 2022•den bu yana 
Japonya•da pazarlama 
faaliyetlerini sürdüren Karsan, 
ülkenin önde gelen �irketlerinden 
ALTECH Co. Ltd. ile 
distribütörlük anla�mas� 
imzalad�. Bu anla�mayla birlikte 
Karsan•�n Kanada•dan 
Japonya•ya kadar çok geni� bir 
co�rafyada temsil edilir hale 
geldi�ini söyleyen Karsan 
CEO•su Okan Ba�, •Avrupa•da 
elektrikli minibüs pazar�n�n üç 
y�ld�r lideri olan e-JEST 
modelimizin Japonya pazar�nda 
da k�sa zamanda büyük ba�ar� 
elde edece�ine inan�yoruzŽ dedi. 
Avrupa•da toplu ta��man�n 
de�i�imine öncülük eden Karsan, 
yüksek teknolojiyi öne ç�karan 
yerli modelleriyle dünya çap�nda 
bir marka olma yolunda 
ad�mlar�n� h�zland�r�yor. 
Avrupa•da e-JEST ve e-ATAK 
modelleriyle elektrikli minibüs 
ve midibüs pazarlar�nda liderli�i 
kimseye kapt�rmayan Karsan, 
Kuzey Amerika pazar�ndan 

sonra �imdi de Japonya pazar�na 
girmek üzere distribütörlük için 
anla�t�. 
 
Pazar bir y�lda iki kat�na 
ula�t�! 
Bu kapsamda Karsan, Ekim 
2022•den bu yana pazarlama 
faaliyetlerini yürüttü�ü Japonya 
pazar�nda, ülkenin en büyük 
�irketlerinden Altech Co. Ltd. ile 
distribütörlük sözle�mesi 
imzalad�. Bu anla�mayla Karsan, 
sa�dan direksiyonlu e-JEST 
üzerindeki çal��malar�na da h�z 
verecek. Japonya•da yap�lan 
pazar ara�t�rmalarda, e-JEST 
benzersiz kompakt boyutlar� ve 
yüksek teknolojisi ile daha çok 
turizm bölgelerinde ve ya�l� 
nüfusun bulundu�u �ehirler 
taraf�ndan talep görüyor. Japonya 
pazar�na uygun sa�dan 
direksiyonlu e-JEST üretimi için 
çal��malar�n devam etti�ini 
söyleyen Karsan CEO•su Okan 
Ba�, bu versiyon için bu y�l�n 
sonunda Japonya•da lansman 
planlad�klar�n� belirtti. Karsan e-
JEST•in Avrupa•daki ba�ar�s�n�, 
Japonya pazar�nda da sürdürecek 
kadar ba�ar�l� bir ürün oldu�unu 
vurgulayan Okan Ba�, 
•Avrupa•da elektrikli minibüs 
pazar�n�n üç y�ld�r lideri olan e-

JEST modelimizin k�sa zamanda 
Japonya pazar�nda da çok büyük 
ba�ar� elde edece�ine inan�yoruz. 
Japonya pazar�na girerek; Türk 
otomotiv tarihinde de bir ilke 
imza at�yoruz. Kanada pazar� ile 
giri� yapt���m�z Kuzey Amerika 
pazar�n�n ard�ndan dünyan�n bir 
di�er ucundaki Japonya•da da 
Altech �irketi ile varl���m�z� 
geni�letiyoruz. Bu anla�mayla 
birlikte Karsan, Avrupa•dan 
sonra Kanada•dan Japonya•ya 
kadar çok geni� bir co�rafyada 
temsil edilir hale gelmi� olacak. 
Karsan olarak bu bölgelerde hem 
sat�� hem de sat�� sonras� servis 

hizmetlerimiz ile yer alaca��z.Ž 
dedi.   
 
4 farkl� ülkede operasyonu 
var! 
Japonya•n�n önde gelen 
�irketlerinden Altech Co. Ltd., 
1976 y�l�nda kuruldu. 
Endüstriyel makinelerin ithalat� 
ve sat���n� yapan bir �irket olarak 
Japon Borsas�•nda da hissesi 
i�lem gören, Asya k�tas�nda 
oldukça aktif olan olan Altech 
Co. Ltd.•nin, Japonya•n�n yan� 
s�ra Çin, Vietnam, Tayland ve 
Endonezya•da da i�tirakleri ve 
operasyonlar� bulunuyor.  

ÖZENÇ KIRAND�

BURAK HO�GÖREN

ARMA�AN HAZAR
Karsan•dan Japonya•da Distribütörlük anla�mas�

Ford Trucks mü�teri deneyimini yeniden tan�ml�yor:
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hizmet ekosistemi yarat�yor



MAN Kamyon ve Otobüs 
Ticaret A.�., Türkiye 
genelinde bayi a��n� yeni 

kat�l�mlarla geni�letmeye ve 
güçlendirmeye devam ediyor. 
7/24 mü�teri memnuniyeti odakl� 
hizmet anlay���n� Türkiye•nin 
farkl� bölgelerindeki mü�terileri 
için daha ula��labilir k�lmay� 

hedefleyen MAN Ailesi•ne kat�lan 
son bayi ise, sektörün köklü 
firmalar�ndan Meçiko�ullar� 
Otomotiv oldu. 
Bayi ve yetkili servis hizmet 
sözle�mesi imzalanan firma, 
Antalya bölgesinde MAN•�n 
kamyon, otobüs, hafif ticari 
araçlar� için yetkili servis olarak 

hizmet verecek. 
 
Sektörde üç ku�akt�r süren 
ba�ar�yla hizmet veriyor   
Üç ku�akt�r otomotiv ürün ve 
hizmetlerinde ba�ar�yla hizmet 
veren Türkiye'nin lider tüketici 
odakl� �irketlerinden 
Meçiko�ullar� Otomotiv, 1945 

y�l�nda Burdur•un 
Bucak ilçesinde 
kuruldu. Karoser 
�malathanesi ile 
faaliyet hayat�na 
ba�layan �irket, 
1960 y�l�nda 
otomotiv 
sektörüne giri� 
yapt�. 
Otomobil, a��r ve 
hafif ticari araç 
al�m sat��lar�nda 
yakalanan 
ba�ar�n�n 
ard�ndan 1966•dan 
sonra bayilik 
üstlenmeye 
ba�layan �irket, 
2000 y�l�nda 
Burdur•da yetkili 
bayi olarak ilk 4S 
plazas�n� açt�.Ayn� 
dönemde 
Isparta•da da sat�� 
showroomunu 
açan 
Meçiko�ullar� 
Otomotiv, 
2021•den bu yana 
bayilik 

faaliyetlerini sürdürüyor. 
2013 y�l� itibar� ile Antalya•da 
aç�l��� yap�lan 4S TRUCK plazada 
Mehmet Furkan Meçiko�lu 
liderli�inde hizmet vermeye 
devam eden �irket, buradaki 
plazas�nda bundan sonra MAN 
Kamyon ve Otobüs Ticaret 
A.�.•nin bayi ve yetkili servisi 
olarak, MAN mü�terilerine de 
hizmet sunacak. 
 
•MAN mü�terilerine en iyi 
hizmeti sunaca��zŽ  
MAN ile yeni bir yola ç�kmaktan 
mutlu olduklar�n� belirten 
Meçiko�ullar� Otomotiv Yönetim 
Kurulu Ba�kan� Mehmet Furkan 
Meçiko�lu, •�irket olarak, 
sektörde köklü bir geçmi�e ve 
tecrübeye sahibiz. Bizim için 
önemli i� birli�i yapt���m�z 
payda�lar�m�z ile iyi ileti�im içinde 
mü�terilerimize en iyi hizmeti 
sunmakt�r. Bunu da bugüne 
kadar ba�ar� ile sürdürerek, 
ülkemizin bu alandaki en yüksek 
de�er ve güvenirlili�e sahip 
markalar�ndan biri olduk. Hizmet 
a��m�z� ve mü�teri portföyümüzü 
bugün de MAN markas� ile daha 
da geni�letiyoruz. MAN a��r ticari 
araç sektöründe gerek yeni nesil 
araçlar� gerekse de hizmet kalitesi 
ile öne ç�km�� ba�ar�l� 
markalardan bir tanesidir. �imdi 
bu ba�ar�y� imza att���m�z bu yeni 
i� birli�i ile hep birlikte daha da 
ileriye ta��yaca��z. MAN ile 
ç�kt���m�z bu yeni yolda 

hedefimiz yine 7/24 MAN 
mü�terilerine hizmet vermek 
olacak. Antalya bölgesindeki 
MAN mü�terilerini bugünden 
sonra Meçiko�ullar� Otomotiv 
fark� ile en iyi hizmeti sunmaya 
gayret edece�iz. Bu konuda 
sektördeki köklü tecrübemize ve 
yetkin insan kaya��m�za ve 
elbette potansiyelimize 
güveniyoruzŽ diyerek, i� 
birliklerinin her iki tarafa da 
hay�rl� olmas� temennisinde 
bulundu. 
 
•Türkiye•nin dört bir yan�nda 
MAN kalitesini daha 
ula��labilir k�lmay� 
hedefliyoruzŽ  
Meçiko�ullar� Otomotiv ile bayi 
a�lar�n� daha da güçlendirdiklerini 
vurgulayan MAN Kamyon ve 
Otobüs Ticaret A.�. Mü�teri 
Hizmetleri Direktörü Ayd�n 
Yumrukçal, �unlar� söyledi: 
•MAN olarak, bizi sektörde farkl� 
k�lan sadece üstün nitelikli 
araçlar�m�z de�il, ayn� zamanda 
sat�� ve sat�� sonras� 
mü�terilerimize sundu�umuz 
hizmetin kalitesidir. Türkiye ithal 
kamyon çekici pazar�n�n 
geleneksel lideri olarak, bu 
hizmet kalitesinin ülkemizin dört 
bir yan�nda tüm mü�terilerimiz 
için daha ula��labilir k�lma 
hedefiyle bayi ve servis a��m�z� 
geni�letmeye devam ediyoruz. 
Bugün de bu hedefimizi, köklü 
tecrübesi ve kaliteli hizmet 

anlay���yla sektörünün güvenilir 
markalar�ndan biri olan 
Meçiko�ullar� Otomotiv ile bir 
ad�m daha ileri ta��d�k. 
Meçiko�ullar� Otomotiv hem bayi 
hem de yetkili servis olarak, 
Antalya bölgesinde sat�� ve sat�� 
sonras� hizmetlerde MAN 
mü�terilerine hizmet sunacak. 
Bugün att���m�z bu imza ile 
Türkiye genelindeki bayi say�m�z� 
16•ya, yetkili servis say�m�z� da 
34•e ç�kartm�� olduk. 
Önümüzdeki süreçte de yeni i� 
birlikleri ile markam�z�n araç ve 
hizmet kalitesinin ülkemizin farkl� 
noktalar�na ta��maya devam 
edece�iz. Aram�za kat�lan 
Meçiko�ullar� Otomotiv•e bir kez 
daha MAN Ailesi•ne •Ho� geldiniz• 
diyor ve yeni i� birli�imizin her iki 
firmaya da hay�rl� olmas�n� 
diliyorum.Ž 
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Türkiye genelinde bayi a��n� güçlendirmeyi sürdüren MAN Kamyon ve Otobüs Ticaret A.�., sa-t�� ve hizmet a��n� yeni bayilerle 
geni�letmeye devam ediyor. MAN Ailesi•ne bu kez de Antalya bölgesinde hizmet verecek olan Meçiko�ullar� Otomotiv kat�ld�. 

Ford Otosan•da üst yönetim de�i�ikli�i

2019 y�l�ndan itibaren Ford Otosan'da 
Genel Müdür Ba�yard�mc�s� olarak 
görev yapan Dave Johnston, 1 May�s 

2023 tarihinden itibaren Genel Müdür 
Ba�yard�mc�s� … Batarya ve Ortakl�klar 
olarak atand�. Dave Johnston Ford ve Ford 
Otosan aras�ndaki i� birlikleri ve batarya 
entegrasyon süreçlerinin yönetimi ile Ford 
Otosan•�n büyüme stratejilerinden sorumlu 
olacak.  
Johnston'�n yeni görevine atanmas� ile 
birlikte; Ford Otosan Genel Müdür 
Yard�mc�l��� görevini, 2021 y�l�ndan itibaren 
Craiova Fabrikas� Lideri olarak görev alan 
Josephine Payne üstlenecek. Payne, 
mühendislik, tasar�m, sat�n alma, kalite ve 
yurtiçi sat�� gibi kilit alanlar� denetlerken, 
�irketin stratejisi yönünde ilerlemesi için üst 
düzey yönetim ekibiyle yak�n bir �ekilde 
çal��acak.  
Ford Otosan'a 2019 y�l�nda Ford Otosan 
Genel Müdür Ba�yard�mc�s� olarak kat�lan 
Johnston, lisans e�itimini Cambridge 
Üniversitesi (�ngiltere) Ekonomi 
Bölümü•nde tamamlad� ve ayn� üniversitede 
�malat Liderli�i Yüksek Lisans�•ndan mezun 
oldu. Muhasebe alan�nda CIMA sertifikas�na 
sahiptir. 1995 y�l�nda Ford �ngiltere•de 
çal��maya ba�layan Johnston; 2003 y�l�na 
kadar Üretim, Ürün Geli�tirme, Kâr Analizi 
ve Pazarlama ve Sat�� alanlar�nda çe�itli 
finans pozisyonlar�nda görev ald�. 2003-
2010 y�llar� aras�nda Ford'un Premier 
Otomotiv Grubu•nda birçok yöneticilik 
sorumlulu�u üstlendi ve ard�ndan Ford•a 
Asya Pasifik Bölgesi Binek Araç Ürün 

Geli�tirme Finans Müdürü olarak geri döndü. 
2011 -2013 y�llar� aras�nda Bangkok'ta 
Güneydo�u Asya bölgesinden sorumlu CFO 
olarak görev alan Johnston, 2013-2016 
y�llar�nda Ford Avrupa•da Ürün Geli�tirme 
Finans Müdürü ve �malat Finans Müdürü, 
ard�ndan da Almanya'da Global Araç 
Programlar� Finans Müdürü rolünü üstlendi. 
2017-2018 y�llar� aras�nda Ford Asya 
Pasifik•ten sorumlu CFO olarak �angay•da 
görev yapt�. 2019 itibar�yla Genel Müdür 
Ba�yard�mc�s� ve Yönetim Kurulu Üyesi 
olarak atanmadan önce 2018-2019 y�llar�nda 
Ford Çin•de CFO olarak görev yapt�. 
2022 y�l�nda Craiova Fabrikas�'n�n Ford 
Avrupa'dan Ford Otosan'a devri ile Ford 
Otosan Craiova Ba�kan� olarak Ford 
Otosan'a kat�lan Payne, Southampton 
Üniversitesi Elektronik Mühendisli�i 
Bölümü'nden ve Karlsruhe Üniversitesi 
Elektronik Mühendisli�i Yüksek 
Lisans�•ndan mezun oldu.  1996 y�l�nda Ford 
Avrupa'ya kat�ld� ve 2013 y�l�na kadar 
Liverpool, Köln ve Dunton'da üretim 
alan�nda birçok farkl� sorumluluk üstlendi. 
2013-2017 y�llar� aras�nda Ford Kuzey 
Amerika'da Küresel Aktarma Organlar� 
Montaj Müdürü olarak görev yapt� ve 
ard�ndan Ford Avrupa'ya Üretim Alan� 
Müdürü (Dagenham) olarak döndü. 2018 
y�l�nda Craiova Motor Fabrikas� Müdürü 
olarak atanan Payne, 2018-2022 y�llar� 
aras�nda Ford Romanya'da Fabrika Müdür 
Yard�mc�s�- Craiova Araç Operasyonlar� ve 
Ford Romanya Ba�kan� ve Craiova Saha 
Direktörü görevlerini üstlendi. 

TÜRK�YE •nin ticari araç markas� 
Anadolu Isuzu, �ubat ay�nda 
meydana gelen ve ülkemizi 

derinden etkileyen deprem afetinin 
yaralar�n� sarmak üzere çal��malar�na 
devam ediyor. 23 Nisan Ulusal 
Egemenlik ve Çocuk Bayram� öncesinde 
23 yar�� pilotunun Isuzu D-Max araçlarla 
kat�ld��� yar�� etkinli�i, Anadolu 

Isuzu•nun uzun dönem sponsoru oldu�u 
Turkcell Platinum Park•ta 15 Nisan 
Cumartesi günü gerçekle�ti.  
D-Max pick-up araçlarla •Bu Parkur 
�yile�tirirŽ slogan� ile düzenlenen 
etkinlik, off road yar�� pilotlar�n�n arazide 
yapt��� bayrak toplama yar��� ile devam 
etti. Etkinlikten elde edilen gelirin 
tamam� deprem bölgesindeki çocuklara 

destek faaliyetlerinde kullan�lmak üzere 
Toplum Gönüllüleri Vakf�•na ba��� 
olarak aktar�ld�. Toplum Gönüllüleri 
Vakf�•n�n etkinlik alan�nda kurdu�u özel 
standda ziyaretçilere destek çal��malar� 
hakk�nda bilgiler aktar�ld�.  
Etkinlik, yar�� etaplar�n�n ard�ndan off-
road yar��ç�lar�na yap�lan ödül töreni ile 
sona erdi.  

DAVE JOHNSTON JOSEPH�NE PAYNE

MAN•�n bayi a�� geni�liyor

Anadolu Isuzu Anadolu Isuzu Anadolu Isuzu Anadolu Isuzu Anadolu Isuzu Anadolu Isuzu 

•Bu Parkur �yile�tirir• slogan�yla deprem 
bölgesindeki çocuklara destek oldu



T.C. Kültür ve Turizm Bakanl��� 
taraf�ndan aç�klanan verilere göre 
Türkiye•deki konaklama 

tesislerinde yabanc�lar�n gerçekle�tirdikleri 
geceleme say�s� bir önceki y�la göre yüzde 
0,7 oran�nda artarken, �spanya•daki art�� 
oran� yüzde 39,6, �talya•daki yüzde 70,4, 
Fransa•daki yüzde 79,6 ve Yunanistan•da 
ise yüzde 167,5 oldu. 
 
Akdeniz çana��nda rekabet yeni 
ba�l�yor  
Konuyla ilgili de�erlendirmelerde bulunan 
TÜRSAB Ba�kan� Firuz Ba�l�kaya, 
pandemi sonras� süreçte al�nan önlemler 
nedeniyle Akdeniz ülkelerinin geçti�imiz 
y�l rekabete geç kat�ld���n� belirtirken as�l 
yar���n bu sene yeniden ba�layaca��n� dile 
getirdi. Türkiye•nin rakiplerinin 2022 y�l� 
ba��nda pandemi önlemlerini 
gev�etmesine ra�men tam kapasite ile 
çal��mad���n� hat�rlatan Firuz Ba�l�kaya, 
Türkiye•nin geçti�imiz y�l ula�t��� 
rakamlar�n da bu çerçeveden 
de�erlendirilmesi gerekti�ini belirtti. 
 
2023 y�l�n�n ilk iki ay�nda Türkiye 
gecelemede rakiplerin gerisinde 
2023 y�l�n�n ilk iki ayl�k döneminde 
�spanya, Fransa, �talya ve Yunanistan•da 
gerçekle�en geceleme say�lar�ndaki art��a 
dikkat çeken Firuz Ba�l�kaya, 
•Uluslararas� turizm alan�ndaki rekabetin 
pandemi sonras� dönemde yeniden 
ba�lad���na yönelik ilk i�aret 
rakiplerimizin geceleme say�lar�nda 
yakalad�klar� art�� oran� oldu. �spanya•da 
turizm tesislerinde gerçekle�en geceleme 
say�s� henüz y�l�n ilk 2 ay� geride kalm�� 
olmas�na kar��n bizim yakla��k 4 kat�m�z 
seviyesinde bulunuyor. Fransa ve �talya da 
ilk 2 ayl�k dönem itibariyle bizi geçmi� 
durumdaŽ de�erlendirmesinde bulundu. 
 
Ba�l�kaya: •Turizmin her alan�nda 
ya�anacak rekabete haz�r olmal�y�zŽ 
Rakip ülkelerin geceleme say�lar�nda 
yakalad�klar� art���n 2023 y�l�nda 
ya�anacak rekabet için önemli bir gösterge 
oldu�una i�aret eden Ba�l�kaya, as�l 
önemli olan�n ise gecelik ki�i ba�� 
ortalama turizm gelirin art�r�lmas� 

oldu�unu söyledi. Ba�l�kaya, sözlerini 
�öyle sürdürdü: •Turizmin her alan�nda 
ya�anacak rekabete haz�r olmal�y�z. Ancak 
as�l önemli hedefimiz gelen ziyaretçilerden 
gece ba��na elde etti�imiz turizm 
gelirlerini art�rmak olmal�. Geçti�imiz y�l 
itibariyle o konuda maalesef rakiplerimiz 
�spanya ve �talya•n�n çok gerisinde kald�k. 
�spanya ülkeye giden turistlerden gece 
ba��na 162 Euro, �talya ise 121 Euro gelir 
elde ediyor. Bizim gelirimiz ise 89 Dolar 
yani yakla��k 85 Euro oldu.Ž 
 
•Ülkemizin tan�t�m ve pazarlama 
stratejilerini yeniden olu�turmal�y�zŽ  
Önümüzdeki süreçte ya�anacak keskin 
rekabete haz�r olmak için ülke olarak 
tan�t�m ve pazarlama stratejilerimizi 
yeniden gözden geçirmemiz gerekti�inin 
alt�n� çizen Ba�l�kaya, •Turizmde dengeler 
çok h�zl� de�i�ebiliyor. Pandemi nedeniyle 
rekabetin nispeten dü�ük oldu�u dönemde 
yakalad���m�z ziyaretçi say�s�ndaki art��a 
aldanmamak gerekiyor. Seyahat 
acentalar�n�n bilgi ve birikimlerinden daha 
fazla faydalanacak bir perspektifle 
ülkemizin tan�t�m ve pazarlama 
stratejilerini yeniden olu�turmal�y�zŽ dedi.

TÜRK�YE 'nin enerji altyap� grubu Petrol 
Ofisi; genel merkez, bölge müdürlükleri, 
madeni ya� fabrikas�, akaryak�t ve LPG 

terminallerini kapsayan ba��ms�z denetim sonras� 
sektöründe ��'te E�it Kad�n Sertifikas� almaya 
hak kazanan ilk �irket oldu. 
�� hayat�nda kad�nlara e�it haklar ve f�rsatlar 
sunan kurumlar, Sürdürülebilirlik Akademisi ve 
�ngiliz denetim �irketi Intertek i� birli�i ile yap�lan 
ba��ms�z denetim sonras� bu yakla��mlar�n� bel-
gelendirerek i� dünyas�ndaki dönü�ümün öncü-
lerinden olup ��'te E�it Kad�n Sertifikas� almaya 
hak kazan�yorlar. 
Petrol Ofisi �nsan Kaynaklar� Direktörü Burcu 
Yüksel Kocagöz ald�klar� sertifika ile ilgili yapt��� 
aç�klamada •Kad�nlar�n i� hayat�ndaki hak ve 
f�rsat e�itli�i en önemli önceliklerimizden biri. 

Sektörümüzde e�itlik ad�na att���m�z her ad�m 
yaln�z kendi kurumumuz için de�il faaliyet gös-
terdi�imiz tüm ekosistem için de kritik bir 
etkile�im kayna��. 
Bu do�rultuda geleneksel lideri oldu�umuz akar-
yak�t ve madeni ya� sektörlerinde ��'te E�it Kad�n 
Sertifikas�n� alan ilk marka olmaktan büyük 
memnuniyet duyuyoruz. Yetkinlik bazl� e�it ücret 
politikas�ndan, fiziksel deneyim tasar�m�na kadar, 
çal��an ya�am döngüsünün her kademesinde yü-
rüttü�ümüz hassas çal��malar nedeniyle hak ka-
zand���m�z bu sertifika hiç ku�kusuz ki f�rsat ve 
hak e�itlili�i kültürünün güçlenerek yayg�nla�mas� 
noktas�nda ataca��m�z uzun vadeli ad�mlara da 
katk� sa�layacakt�rŽ �eklinde konu�tu. 
 
Toplumsal cinsiyet e�itli�i için yap�lan 
çal��malar�n önemli örneklerinden biri  
��'te E�it Kad�n Sertifikas� alan kurumlar, 2015'te 
Birle�mi� Milletler'e üye tüm ülkeler taraf�ndan 
kabul edilen •17 Sürdürülebilir Kalk�nma Ama-
c�n�Ž gerçekle�tirme yolundaki sürece de katk� 
sa�l�yorlar.  
oplumsal cinsiyet e�itli�inin sa�lanmas�na yönelik 
yap�lan her çal��ma kuruma önemli yararlar su-
narken ulusal ve global ölçekte de bütünsel bir 
amaca hizmet ediyor. Kurum itibar�, çal��an ba�-
l�l���, sürdürülebilir yönetim sistemi olu�turma 
gibi pek çok alanda kurumlara katk�s� olan ��'te 
E�it Kad�n Sertifikas� da toplumsal cinsiyet 
e�itli�i için yap�lan çal��malar�n önemli örnekle-
rinden birini temsil ediyor. 
F�rsat e�itli�ine yönelik taahhüt ve söylemlerini 
eyleme geçirmi� olan kurumlar bu sertifikay� 
almak için yönetim sistemi, i�e al�m ve çal��t�rma, 
i� sa�l��� ve güvenli�i, tedarik zinciri ve sosyal 
etki ana ba�l�klar� alt�ndaki kriterlere göre denet-
leniyorlar.
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HAZIRLIKLI OLMALIYIZ
TÜRSAB BA�KANI F�RUZ BA�LIKAYA: TUR�ZMDE KÜRESEL REKABET HIZ KAZANIYOR

Geçti�imiz yšl 44,5 milyon yabancš ziyaretçi a�šrlayan Türkiye, pandemi etkilerinin ortadan kalkmasšyla birlikte yeniden yarš�a katšlan rakiplerine kar�š zorlu bir 
mücadele vermeye hazšrlanšyor. 2023 yšlšnšn ilk 2 aylšk döneminde turizm tesislerinde gerçekle�en yabancš geceleme sayšsšndaki artš� oranš dikkate alšndš�šnda 
Türkiye; �spanya, Fransa, Yunanistan ve �talya•nšn oldukça gerisinde kaldš. Konuyla ilgili de�erlendirmelerde bulunan TÜRSAB Ba�kanš Firuz Ba�lškaya, •Dünya 
turizminde rekabet yeni-den hšz kazanšyor. Bu keskin rekabette öne çškmak için yeni ve do�ru stratejilerin bir an önce hayata geçirilmesi gerekiyorŽ dedi.

OSD Ba�kan� Eroldu: Teknolojik dönü�ümü 
yakalay�p küresel pazarda rekabetçili�imizi 
mutlaka art�rmal�y�z...

Petrol Ofisi ��•te E�it Kad�n 
Sertifikas�•n� almaya hak kazand�

Otomotiv Sanayii Derne��i (OSD), sektöre rehberlik edecek ça-
l��malar�na  devam ediyor. Dernek ikinci Otomotiv Ana Sanayi 
Sürdürülebilirlik Raporu•nu yay�nlad�. Otomotivin her zaman 
uzun vadeli planlar yapan ve sürdürülebilirli�i ön plana ç�karan 
bir sanayi kolu oldu�unu söyleyen OSD Yönetim Kurulu Ba�kan� 
Cengiz Eroldu, •Bugün global konumumuz ba�ar�l� ancak iklim 
odakl� küresel politikalar�n h�z kazand��� günümüzde, teknolojik 
dönü�ümün yan� s�ra dünya ticaret ortam�ndaki h�zl� de�i�im ve 
bununla gelen belirsizlik ortam� uzun vadeli gündemimizi belirliyor. 
Bu dönü�üme uyumu ve riskleri do�ru �ekilde yöneterek küresel 
düzeydeki rekabetçili�imizi mutlaka art�rmam�z gerekiyor• dedi. 

TÜRK�YE otomotiv sanayine yö�n 
veren 13 ü�yesiyle sektö�rün ç�at� 
kurulu��u konumunda olan 

Otomotiv Sanayii Derne�i (OSD), ikinci 
Otomotiv Ana Sanayi Sürdürülebilirlik 
Raporu•nu yay�nlad�.  OSD, otomotiv 
sektörünün köklü bir de�i�imden geçti�i 
bu süreçte 2021 y�l�nda bir ilke imza 
atarak tüm üyelerinin katk�lar�yla 
Türkiye•nin ilk Otomotiv Ana Sanayi 
Sürdürülebilirlik Raporu ve Türkiye 
Otomotiv Sanayii Ya�am Döngüsü 
De�erlendirmesi Raporu•nu yay�nlam��t�. 
Dernek, otomotiv sektöründeki küresel 
geli�meleri ve 2021-2022 y�llar�na ait 
verilerle Türkiye otomotiv sanayisinin 
çevresel, sosyal ve yöneti�imsel 
performans�n� içeren, Küresel Raporlama 
Giri�imi (Global Reporting Initiative … 
GRI) standartlar�na göre haz�rlanan ikinci 
raporu kamuoyu ile payla�t�. 
 
Küresel rekabetçili�imizi art�rmal�y�z!  
Otomotivin her zaman uzun vadeli 
planlar yapan ve sürdürülebilirli�i ön 
plana ç�karan bir sanayi kolu oldu�unu 
söyleyen OSD Yönetim Kurulu Ba�kan� 
Cengiz Eroldu, •Bugün global 
konumumuz ba�ar�l� ancak iklim odakl� 
küresel politikalar�n h�z kazand��� 
günümüzde, teknolojik dönü�ümün yan� 
s�ra dünya ticaret ortam�ndaki h�zl� 
de�i�im ve bununla gelen belirsizlik 
ortam� uzun vadeli gündemimizi 
belirliyor. Bu dönü�üme uyumu ve 
riskleri do�ru �ekilde yöneterek küresel 
düzeydeki rekabetçili�imizi mutlaka 
art�rmam�z gerekiyor. Tüm 
payda�lar�m�z� da bu yönde te�vik 
etmeye çal���yoruz. Bu konudaki somut 
çal��malar�m�z�n en önemlilerinden biri 
olarak da, bu y�l ikincisini haz�rlad���m�z 
çevresel, sosyal ve yöneti�imsel 
performans�m�z ve 2021-2022 verilerini 
içeren ikinci Sürdürülebilirlik 
Raporumuzu haz�rlad�kŽ dedi. �kincisi 
yay�mlanan Otomotiv Ana Sanayi 
Sürdürülebilirlik Raporunda, bu defa 
AB•nin Avrupa Ye�il Mutabakat� ile 
aç�klam�� oldu�u s�f�r kirlilik hedefi ve 
bu hedef do�rultusunda otomotiv 
sanayisi için Temiz Üretim konusu 
incelendi. Raporda AB•nin Mevcut  
Endüstriyel Emisyonlar Direktifi ve bu 
direktif kapsam�nda otomotiv tesisleri 
için Mevcut En �yi Teknikler (MET) 
kullan�larak gelinebilecek limit de�erlere 
göre Türk otomotiv sanayisinin durumu 
incelendi ve sonuçlar� raporland�.   
 
Tesislerimiz, Avrupa•daki 
rakipleriyle yar���r durumda!  
�klim odakl� politikalar�n Avrupa Ye�il 
Mutabakat� ile h�z kazand���n� ifade eden 
Cengiz Eroldu, bu durumun da ülkelerin 
rekabetçiliklerinin yeniden 
�ekillenmesine sebep olaca��n� kaydetti. 
Eroldu, iklim hedefleri ile beraber Ürün 

Standartlar� ve AB / Türkiye 
Pazar�ndaki Dönü�üm, Döngüsel 
Ekonomi ve Temiz Üretim 
konular�n�n Türk sanayisi için öne 
ç�kan konular oldu�unun alt�n� 
çizdi. Sürdürülebilirlik Raporu•na 
göre Türk sanayisinin rekabetçilik 
özelli�inin devam etti�ini belirten OSD 
Ba�kan� Cengiz Eroldu, �öyle devam etti: 
•AB•de Aral�k 2020•de yay�mlanan, 
otomotiv tesisleri boyahaneleri için 
Mevcut En �yi Teknikleri (MET) 
kullan�larak gelinebilecek limit de�erlere 
göre Türk otomotiv sanayisi 
de�erlendirildi�inde OSD üyelerinin 
tesislerinin Avrupa•daki tesisler ile 
yar���r durumda oldu�u aç�kça görülüyor. 
Ülkemizde otomotiv ana sanayi 
tesislerinin Avrupa•daki tesislere göre 
nispeten yeni olmas� ve en iyi 
teknolojilerin uygulanmas� ile çevresel 
performans�m�z Avrupa•daki tesisler ile 
yar���r durumda.AB•deki otomotiv 
tesisleri bu limitlere geçi� yaparken, 
bizler de sürekli iyile�me prensibi ile 
üretim tesislerimizde çevresel 
performans�m�z� art�rmak amac�yla yeni 
yat�r�mlara, iyile�tirme çal��malar�na 
devam ediyoruz.Ž  
 
At�klar�n yüzde 99•unu 
geri kazan�yoruz!  
At�k dönü�ümü ve enerji verimlili�i 
alanlar�nda da Türk sanayisinin çok iyi 
bir sevide oldu�unu vurgulayan Cengiz 
Eroldu, •Ülkemizde hafif araç üreten 
tesislerin konsolide verilerine 
bak�ld���nda Otomotiv sektöründe 
solventle yap�lan yüzey i�lemleri için 
entegre kirlilik önleme ve kontrol (MET) 
uygulamalar�yla gelinebilecek enerji 
kullan�m�, su kullan�m� ve at�k 
olu�umunda AB limitlerinin oldukça 
alt�nday�zŽ dedi. Raporda da görülece�i 
üzerine iklim de�i�ikli�inin, tüm insanl�k 
için önemli bir risk faktörü oldu�u ve 
küresel riskler içinde çevresel sorunlar�n 
ön plana ç�kt���n� belirten Eroldu, �unlar� 
söyledi: 
•Paris Anla�mas� ile ortaya konan 
küresel �s�nman�n 1,5 derecenin alt�nda 
tutulmas� hedefine ula��lamamas� 
halinde, iklim krizinin çok ciddi 
ekonomik, sosyal ve çevresel 
sonuçlar�n�n olaca�� vurgulan�yor. 
AB•nin 2050 karbon nötr ve Türkiye•nin 
•2053 Net S�f�r ve Ye�il Kalk�nmaŽ 
hedeflerini iklim krizi ile mücadele 
yönünde önemli ad�mlar olarak 
görüyoruz. Son 4 y�lda ortalama araç 
ba��na kapsam 1 ve kapsam 2 sera 
gaz�nda yüzde 27,5 dü�ü� sa�lanmas� 
dikkat çekici. Karbon nötr hedefine 
ula�abilmek için döngüsel ekonomiye 
geçi� ile sa�lanmal�. OSD üyesi 
tesislerde at�klar�n geri kazan�m oran� 
yüzde 99•a ula�t� ve bu at�klar 
ekonomiye kazand�r�lmakta.Ž  

 
Toplumsal cinsiyet e�itli�i ve e�itim 
öncelikli konular... 
Sürdürülebilir kalk�nma amaçlar� 
do�rultusunda toplumsal cinsiyet e�itli�i 
ve e�itim gibi konularda OSD ve 
üyelerinin önemli projeleri ve çal��malar� 
hayata geçirdi�ine vurgu yapan OSD 
Ba�kan� Cengiz Eroldu, •�stihdam�n 
öneminin yan� s�ra  kad�n çal��anlar�n 
ekonomimize katk� sa�lamalar�n� da çok 
önemsiyoruz. Türkiye•nin sosyo-
ekonomik anlamda geli�imi ve kad�nlar�n 
toplumdaki statülerinin iyile�mesi hayati 
bir öneme sahip. Kad�nlar�n ekonomiye 
katk�s� otomotiv sanayinin 
sürdürülebilirlik aç�s�ndan önemli 
gördü�ü konular�n ba��nda geliyor. 
Kad�n çal��an oran�m�z 2022 y�l�nda 
2021 y�l�na göre 2,3 puan art�� gösterdi 
ve yüzde 12,3•e ula�t�. Mutlak de�er 
olarak bakt���m�zda ise bu yüzde 21  gibi 
bir art��a denk geliyor. Ayn� �ekilde orta 
ve üst seviye yönetim kadrosunda çal��an 
kad�n yöneticilerimizin say�s� da  benzer 
�ekilde bir art�� gösterdi ve yüzde 16,2•ye 
ula�t�Ž Ayr�ca Otomotiv sanayisinin 
e�itime verdi�i öneme ve insana yap�lan 
yat�r�ma dikkat çeken Eroldu, 2021 
y�l�nda OSD üyelerinin çal��an ba��na 
mesleki ve ki�isel geli�imi hedefleyen 
ortalama 37 saat e�itim gerçekle�tirdi�ini 
belirtti.   
 
Di�er sanayi kollar�na da 
örnek olacak! 
Otomotiv sanayisinin en önemli 
rekabetçilik unsurlar�ndan birisi olan 
nitelikli i� gücünün korunmas� ve 
geli�tirilmesinin büyük önem ta��d���n� 
söyleyen Eroldu, •Türk sanayisinin en 
öncelikli konusu bu. Yetenek yönetimi 
ile nitelikli çal��anlar� sektöre 
kazand�rmak, çal��anlar�n performans�n� 
yükseltecek çal��ma ortamlar� yaratmak, 
f�rsat e�itli�ini sa�lamak ve insan 
kaynaklar� süreçlerini sürekli iyile�tirmek 
OSD olarak insan kaynaklar� 
politikalar�m�z�n öncelikleriŽ dedi. 
Otomotiv Ana Sanayi Sürdürülebilirlik 
Raporu•nun di�er sanayi kollar� için de 
örnek te�kil etti�ini vurgulayan Eroldu, 
•Dünya genelindeki otomotiv sektör 
temsilcisi dernekler nezdinde örnekleri 
çok s�n�rl� olan Sürdürülebilirlik 
Raporlar�m�z�  Türkiye ad�na önemli bir 
ad�m olarak görüyoruz. Bu raporun, çok 
payda�l� bir sektör olan otomotivi her 
yönüyle de�erlendiren çok boyutlu bir 
referans olaca��na inan�yorumŽ diye 
konu�tu. 




























